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کاهش مراجعه به استان  های 
همجوار با  اتکاء به پزشکان 

هرمزگان 

گرمای کلاس های درسگرمای کلاس های درس

مدیرعامل فولاد هرمزگان مطرح کرد 

 رکوردشکنی های پیاپی در واحد 
احیا مستقیم با تلاش جهادگونه

کارکنان
در مراسمی با حضور مدیرعامل آبفا  هرمزگان 

انجام شد

تجلیل از حافظان آب

لیگ برتر فوتسال نوجوانان کشور

فولاد هرمزگان، جام قهرمانی 
بالای سر برد

حمایت تأمین اجتماعی از 
سالمندان؛ از پیشگیری تا درمان

3

وضعیت اختلالات روان در ایران

  افسردگی در زنان ۲ برابرِ 
مردان است

گزارش اختصاصی //  براســاس اعلام رسمی 
قاچاق  ،بیشترین  کشوری  مسئولان  از  برخی 
سوخت مربوط به گازوئیل است، اما رانندگان 
خودروهای بنزین سوز در هرمزگان تاوانش را 
می دهند و تصمیمات متولیان مربوطه در این 
ســال ها منجر به افرایش نارضایتی و ناراضی 
تراشی رانندگان بنزین سوز در سطح استان و 
ایجاد صف های طولانی سوختگیری شده است.

   در حالــی هرمزگانی ها در یک دهه اخیر بخش 
زیادی از وقت شان را در صف های طولانی بنزین 
گذرانده اند و روز به روز شــرایط بر آنها ســخت 
تر شــد و برای دریافت این سوخت تحقیر شدند 
 و به گلایه های شــان که حتی توسط نمایندگان،

 ولی فقیه در استان ،مجلس ، شوراها و رسانه ها نیز 
به کرات منعکس شد، توجهی نشد که همچنان صف 
های چندصدمتری جلوی جایگاه های ســوخت 
 گیری بنزین به چشم می خورد. متاسفانه اولا که در 
بخش های مختلف حساب متخلفان و قاچاقچیان 
ســازمان یافته از افراد عادی در تصمیم گیری ها 
جدا نشده است و مردم تاوان تصمیمات و اقدامات 

نسنجیده و غیرکارشناسی مسئولان را می دهند. 
در حــال حاضر رانندگان خودروهای ســواری و 
سبک بنزین ســوز نیز مانند خودروهای گازوئیل 
سوز بایستی در صف های طولانی و گاهی ساعت 
ها در صف انتظار بمانند تا بتوانند ســوخت گیری 
کنند. در همین صف های انتظار خودروهای روشن 
،البته هزاران لیتر روزانه ســوخت می سوزد و هدر 
مــی رود و گویا مســئولان متوجــه این موضوع 
 نیستند. از طرفی دیگر ساعت ها منتظر ماندن برای 
 سوخت گیری باعث بازماندن رانندگان از انجام سایر

  امورات شان شــده و با مشکلات دیگری مواجه 
می شوند . همچنین برای برخی جنگ اعصاب ایجاد 
شــده و امکان درگیری و قتل و... نیز وجود دارد. 
متاسفانه به آسیب هایی که این صف های طولانی 

ایجاد کرده است ،توجه نشده است. 
چندمــاه قبل مســئولان قضایی اســتان از نصب 
دوربین های هوشمند در تمام جایگاه های سوخت 
در هرمــزگان خبر داده بودند تــا امکان رهگیری 
 خودروهایــی کــه در شــبانه روز چندین مرتبه 
سوخت گیری می کنند ، فراهم شود و در واقع حساب 
قاچاقچیان سوخت و مصارف موردنیاز و ضروری 
 رانندگان عادی جدا شــود. اما متاســفانه همچنان 
صف های طولانی سوخت در پمپ بنزین ها ادامه 

دارد. 
اخیرا هم اعلام شــده که ســهم قاچاق بنزین در 
کشــور ناچیز است و بیشــترین قاچاق مربوط به 
گازوئیل اســت و این موضوع باری دیگر نشان داد 

تصمیمات نادرستی اتخاذ شده تا صف های طولانی 
بنزین  رانندگان خودروهای  برای  ســوخت گیری 
سوز در استان ایجاد شــود  و نارضایتی مردم را به 
همراه داشــته باشد . بایستی در استان و بندرعباس 
تعداد جایگاه های ســوختگیری و پمپ بنزین ها 
افزایش یابد و تمام جایگاه ها کارت سوخت آزاد و 
دوربین هوشمند داشته باشند تا رانندگان به راحتی 
بتوانند در باک شان بنزین بریزند و از سوختگیری 
قاچاقچیان جلوگیری شود. البته از آن طرف بایستی 
حساب قاچاقچیان سازمان یافته سوخت از حساب 
شــخصی که چندلیتر بنزین خودش را برای امرار 
معاش ودرآمد بیشــتر هم می فروشد ، جدا شود.
زیرا مردم قاچاقچی ســوخت نیســتند. الان مردم 
برای بنزین ، دریافــت یکی دو کیلو آرد از نانوایی 
ها ، جابجایی کالا و دام زنده در داخل اســتان و.... 
 با مشــکل مواجهند و به آنها برچســب قاچاقچی 
 می زنند ، درصورتیکه قاچاقچیان سازمان یافته به 

قاچاق شان ادامه می دهند و ســودهای بادآورده 
دارنــد، اما تاوانش را مردم مــی دهند که دولت و 
دســتگاه های نظارتی و قضایی، امنیتی و انتظامی 
بایستی در این حوزه تدابیر مناسب تری اتخاذ نمایند 
تا مردم تاوان ندهند  و برچســب قاچاقچی از مردم 

مظلوم هرمزگان برداشته شود. 
   در ایــن نوع برخورد با هرمزگانی ها بایســتی 
تجدیدنظر شــود و عادلانه مانند ســایر ایرانی ها 
در مرکز کشــور با ایــن مردم نجیــب و بی توقع 
برخورد شــود  .هرمزگانی ها حتی برای سفر داخل 
اســتانی با مشکل تامین بنزین برای خودروی شان 
مواجهند. برای دورهمی های شــان و پختن نان و 
ماهی ســرخ کردن و... ، با مشکل خرید چند کیلو 
آرد مواجهند. اگر میهمان داشــته باشند ، با خرید 
 تعداد محدودی نــان مواجهند . اتباع خارجه حتی 
رفاه شــان از مردم این استان بیشتر است. ضرورت 
دارد متولیان مربوطه در تصمیمات شان تجدید نظر 
کنند تا مردم مشکلات شان کمتر شود. جابجایی کالا 
و دام برای مصارف شخصی در داخل استان بایستی 
بدون محدودیت و ممنوعیت همراه باشد. شهروندان 
 نباید ساعت ها در صف های انتظار سوخت معطل

 بمانند.
سردار رحیمی: اعداد مطرح شــده درباره قاچاق 

بنزین واقعی نیست

رئیس پلیس امنیت اقتصادی فراجا گفت: عمده 
عرضه خارج از شبکه و قاچاق سوخت مربوط به 
گازوئیل و بخش کوچکی از آن مربوط به بنزین 
است.به گزارش خبرگزاری میزان،سردار حسین 
رحیمی در حاشــیه دیدار با کرامت ویس کرمی 
مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی 
ایران، با رد برخی اعداد مطرح شــده در رسانه ها 
درباره حجم قاچاق بنزین در کشور، گفت: اعداد 
مطرح شده به هیچ وجه درست نیستند و با توجه 
به افزایــش روزافزون خودرو های داخلی، عمده 
بنزین تولیدی در کشــور از ســوی خودرو های 
داخلی مصرف می شود.وی عمده قاچاق سوخت 
در کشــور را مربوط به فرآروده گازوئیل اعلام 
کرد و افزود: حجم کشــفیات کشــور در حوزه 
قاچاق ســوخت حاکی از قاچاق روزانه حدود 
۲۰ میلیون لیتر نفت گاز در کشور است که حتی 
یک میلیون لیتر هم برای ما رقم بســیار بزرگی 
به شــمار می رود و با اجرای طرح های ویژه در 
حال مبارزه تخصصی برای جلوگیری از عرضه 
 خارج از شبکه سوخت و شناسایی گلوگاه های 
قاچاق هســتیم.رئیس پلیس امنیــت اقتصادی 
فراجا در این دیدار ضمن قدردانی از تلاش های 
مدیران صنعت نفت به ویژه شــرکت ملی پخش 
فرآورده هــای نفتی برای همکاری گســترده در 
زمینه مبارزه با قاچاق ســوخت، بیان کرد: این 
مجموعه آماده اســت که بــا بهره گیری از همه 
ظرفیت هــای خود برای همــکاری با لایه های 
مختلف حاکمیتی، توان کامل خود را برای مبارزه 
 با عرضه خارج از شبکه سوخت در همه بخش ها

 به کار گیرد.
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سردار رحیمی: اعداد مطرح شده درباره قاچاق بنزین واقعی نیست

عمده عرضه خارج از شبکه و قاچاق سوخت مربوط به گازوئیل و بخش 
کوچکی از آن مربوط به بنزین است.

  حجم کشفیات کشــور در حوزه قاچاق سوخت حاکی از قاچاق روزانه 
حدود ۲۰ میلیون لیتر نفت گاز در کشور است که حتی یک میلیون لیتر هم 

برای ما رقم بسیار بزرگی به  شمار می رود.
  در حال مبارزه تخصصی برای جلوگیری از عرضه خارج از شبکه سوخت 

و شناسایی گلوگاه های قاچاق هستیم.

صف های طولانی بنزین در سایه آمارهای صف های طولانی بنزین در سایه آمارهای 
غیرواقعی قاچاقغیرواقعی قاچاق
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اعداد مطرح شــده بــه هیچ وجه 
درســت نیســتند و بــا توجه به 
افزایش روزافــزون خودرو های 
داخلی، عمــده بنزین تولیدی در 
کشور از سوی خودرو های داخلی 

مصرف می  شود
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گروه خبر // دکتــر غلامعباس مومنی، مدیر 
درمان تأمین اجتماعی هرمزگان گفت: ارتقای 
ســلامت و کیفیت زندگی سالمندان، اولویت 

اساسی تأمین اجتماعی است.
به گزارش خبرنگار دریا ، دکتر غلامعباس مومنی 
به مناســبت  روز جهانی ســالمندان، در تشریح 
برنامه هــای حمایتی و درمانی ســازمان تأمین 
اجتماعی برای این قشر ارزشمند، گفت: سازمان 

تأمین اجتماعی با ایجاد اداره بیماری های مزمن و 
سالمندی، راه اندازی درمانگاه های دیابت و اجرای 
برنامه های غربالگری سرطان و بیماری های مزمن، 
نقش مهمی در پیشگیری از بیماری های پرهزینه 
و ارتقــای کیفیت زندگی ســالمندان ایفا می کند.
وی با اشــاره به اقدامات اخیر سازمان افزود: از 
سال ۱۳۹۹، بیمه شدگان بالای ۶۵ سال در قالب 
طرح حفاظت مالی، در مراکز درمانی دانشگاهی 
به صورت رایگان بســتری و از خدمات درمانی 
تخصصی بهره مند می شوند. این طرح به ویژه برای 
کاهش فشار مالی بر سالمندان و خانواده های آنان 
اجرا شــده و نشان دهنده تعهد سازمان به سلامت 

این گروه است.
توجه ویژه به سالمندان در مراکز درمانی تأمین 

اجتماعی
 دکتر مومنــی ادامه داد: با راه انــدازی صندوق 
بیماران صعب العــلاج، هزینه های درمانی بیماران 
نشان دار، به ویژه ســالمندان، به طور قابل توجهی 
کاهــش یافته اســت. همچنین، طــرح تکریم 

بندرعباس  بیمارستان خلیج فارس  سالمندان در 
اجرایــی شــده و دفتــر تکریم بازنشســتگان 
راه اندازی شده اســت تا ۱۰ درصد از نوبت های 
درمانی به ســالمندان و بازنشستگان اختصاص 
یابد.وی اظهار داشــت: نظارت مســتمر بر روند 
خدمت رسانی به سالمندان از اولویت های ماست. 
به مناســبت روز جهانی سالمند، در تمامی مراکز 
درمانی تأمین اجتماعی اســتان، طرح غربالگری 
فشــار خون و دیابت برای ســالمندان اجرا شد 
 و در صــورت نیاز، آنان به پزشــکان متخصص

 ارجاع داده شدند.
گام های آینده در حمایت از سالمندان 

هرمزگان  اجتماعــی  تأمیــن  درمــان  مدیــر 
خاطرنشــان کرد: ما در حــال برنامه ریزی برای 
گسترش خدمات به ســالمندان هستیم، از جمله 
توســعه برنامه های توانبخشــی و پیشگیری از 
 بیماری هــا، تا بتوانیم ســطح ســلامت آنان را

 بهبود بخشیم.

رئیس کل دادگستری هرمزگان خبر داد 

برگزاری سه حراج خرده فروشی 
برخط اموال تملیکی در هرمزگان

گروه خبر // حجت الاسلام والمسلمین محمد عبادی زاده در دیدار دبیر 
و برخی اعضای کانون های فرهنگی هنری مســاجد استان هرمزگان 
که در دفتر امام جمعه بندرعباس برگزار شــد، مساجد را مرکز ثقل 
برنامه های فرهنگی دانســت و اظهار کرد: شــبکه امامت که از ولی 
فقیه آغاز می شود و به امام مســجد می رسد باید به صورت منسجم 
 برنامه های فرهنگی را پیش ببرد و سایر نهادها موظف به حمایت از این

 شبکه است.
به گزارش خبرنگار دریا ؛ وی، با اشــاره به مطالبه مقام معظم رهبری 
)حفظه الله(، در خصوص تقویت و حمایت از شبکه  امامت، عنوان کرد: 
لایه های میانی نقش مهمی در شــبکه امامت بر عهده دارند و اکنون 
در حال ســاماندهی و تقویت شبکه امامت مساجد سراسر هرمزگان 

هستیم.
نماینده ولی فقیه در اســتان هرمزگان، امام جماعت مسجد را رئیس 
هیات امنای مســجد دانســت و تصریح کرد: اعضای هیات امنا به 
پیشنهاد امام مسجد منصوب می شود و دایره فعالیت آن  نیز محله ای که 

مسجد آن را پوشش می دهد خواهد بود.
حجت الاســلام والمســلمین عبادی زاده، با اشــاره به ســطح بندی 
ائمــه جماعت مســاجد، خاطرنشــان کــرد: یکــی از مهم ترین 
بازوهــای اصلــی تحــرک مســاجد، کانون های فرهنگــی هنری 
مســاجد است که می توانند به عنوان پشــتیبان و همراهی کننده امام 
 جماعــت مســجد فعالیت های اثربخشــی به مردم محلــه و منطقه

 ارائه کنند.
وی، با ذکر این نکته که اعتقاد ویژه ای به استفاده از ظرفیت کانون های 
فرهنگــی هنری مســاجد، مطرح کرد: به صورت جــدی به تقویت 
کانون های مساجد اعتقاد دارم چراکه در صورت موفقیت این کانون ها، 

انتظارات مد نظر از مساجد برآورده می شود.
نماینده ولی فقیه در اســتان هرمزگان، با بیان این نکته که امام مسجد 
تنها به عنوان پیش نماز محســوب نمی شــود، بیان کرد: امام مسجد 
علاوه بر اینکه، پیش نماز مســجد اســت، امام محله نیز محســوب 
 می شود و باید بتواند برنامه ها و فعالیت های خود را در سطح محلات

 اجرا کند.
حجت الاســلام والمسلمین عبادی زاده، با اشاره به لزوم تقویت شبکه 
مسجد محوری، گفت: بهترین شبکه ای که می توان پشتوانه نرم افزاری 
امام مسجد باشــد، کانون های فرهنگی هنری مساجد است به همین 

جهت این کانون ها باید در برخی از زمینه ها ارتقاء پیدا کند.

نماینده ولی فقیه در هرمزگان خواستار شد 

ارتقاء و تقویت کانون های فرهنگی هنری مساجد 

 وفات حضرت معصومه)س(  تسلیت وفات حضرت معصومه)س(  تسلیت

حمایت تأمین اجتماعی از سالمندان؛ از پیشگیری تا درمان
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سپاه پاسداران اعلام کرد
جزئیات مراسم تشییع پیکر شهید نیلفروشان

 
   گروه سیاســی // پیکر شــهید نیلفروشان سه شنبه در 
میدان امام حســین)ع( تهران تشییع و چهارشنبه در اصفهان 
به خاک سپرده می شود. به گزارش ایسنا، در اطلاعیه روابط 
عمومی سپاه پاســداران انقلاب اسلامی آمده است:بسم الله 
الرحمن الرحیم به اطلاع مردم قدرشــناس و شــهید پرور 
ایران اسلامی می رسد؛مراســم تشییع و خاکسپاری سردار 
رشید و اندیشمند، سرلشکر پاسدار شهید عباس نیلفروشان 
مستشار عالی جمهوری اســلامی ایران در لبنان بشرح زیر 
خواهد بود؛ روز دوشنبه ۲۳ مهر ماه پس از انتقال پیکر مطهر 
شهید، مراسم تشییع و طواف در شهرهای نجف، کربلا و مشهد 
برگزار می شود.روز ســه شنبه ۲۴ مهر ماه ساعت ۹ صبح 
مراسم تشییع در میدان امام حسین علیه السلام تهران برگزار 
خواهد شد. مراسم وداع در روز چهارشنبه در اصفهان، تشییع 
و خاکسپاری در بعد از ظهر پنجشنبه ۲۶ مهر ماه در اصفهان 

برگزار خواهد شد

استاد روس: 
دیدار پزشــکیان و پوتین در شــرایط حساس 

خاورمیانه بسیار مهم بود
   گروه سیاسی //  استادیار دانشکده روابط اقتصادی  بین المللی 
دانشگاه مالی روسیه با اشاره به اهمیت و ابعاد مختلف نخستین دیدار 
دکتر مسعود پزشــکیان و ولادیمیر پوتین رؤسای جمهور ایران و 
روســیه گفت: این دیدار در شرایط حساس خاورمیانه که نیاز به 
تماس های بسیار سریع بین سران کشورهای منطقه را ایجاب می کند، 
بسیار مهم و تأثیرگذار در روند پیش رو بود. ایگور ماتویف در گفت 
و گو با ایرنا افزود: وضعیت تنش رو به فزونی در خاورمیانه، رایزنی 
های مداوم، مذاکرات و تماس بین رهبران کشورها از جمله ایران 
و روسیه را ضروری ساخته است.وی اظهار داشت: برگزاری دیدار 
رؤســای جمهور ایران و روسیه در شــرایط دشوار کنونی منطقه 
خاورمیانه نقش مؤثری در روندها خواهد داشت.این استاد دانشگاه 
با اشاره به اینکه پزشــکیان و پوتین در اجلاس آتی سران گروه 
بریکس )که اول تا سوم آبان ۱۴۰۳ در کازان روسیه برگزار می شود( 
نیز ملاقات دوجانبه ای خواهند داشــت، گفت: برگزاری نخستین 
دیدار این رؤسای جمهور در ترکمنستان در آستانه رویداد چندجانبه 

بریکس، تقویت مناسبات دوجانبه را شتاب خواهد داد.
*  رویکرد دولت پزشکیان برای تعامل سازنده با همه کشورها، نافی 

روابط با روسیه نیست
ماتویف در بخش دیگری از این گفت و گو خاطرنشــان کرد: با 
بسیاری از کارشناسانی که مدعی هستند مسعود پزشکیان آشکارا 
تمایل به آشتی با غرب دارد و این امر می تواند بر روابط با روسیه 
تأثیر منفی بگذارد، موافق نیستم.وی اظهار داشت: به نظر من، این 
رویکرد دولت پزشکیان به گفت و گو با بازیگران مؤثر در عرصه 
بین الملل، بر اساس منافع زودگذر ایران نیست، بلکه مبتنی بر منافع 
اساســی و ملی ایران است.این استاد دانشگاه خاطرنشان کرد: این 
رویکرد دولت جدید ایران بر اســاس یک ضرورت بلندمدت در 
زمینه کاهش تحریم ها، لغو تحریم های ناعادلانه غرب، دستیابی به 
فناوری و ایجاد شرایط توسعه پایدار در داخل ایران برای عبور از 
چالش های اقتصادی طرح ریزی شده است.وی افزود: صرف نظر از 
اینکه مردم و مقامات ایرانی از جناح اصولگرا یا اصلاح طلب باشند، 
باید رویکرد دولت پزشکیان را در راستای منافع ملی کشور خود 
قلمداد کنند.استادیار دانشکده روابط اقتصادی  بین المللی دانشگاه 
مالی روســیه با اشاره به ســخنان رئیس جمهور ایران در حاشیه 
نشســت مجمع عمومی سازمان ملل متحد در نیویورک گفت: این 
ســخنان، گواه دیگری بر تعهد ایران برای گفت و گو با نیروهای 
سازنده در عرصه بین الملل است و نیز اینکه تهران به صلح و حسن 
همجواری علاقه مند اســت و به طور کلی، ایران ارتباطات پویا با 
کشــورهای منطقه را نیز حفظ و توسعه می دهد؛ این همان مفهوم 
منطقه قوی اســت که پزشکیان در سخنرانی خود در سازمان ملل 

درباره آن صحبت کرد.
* ایران و روسیه منافع مشترک بسیاری دارند

این استاد دانشگاه با بیان اینکه ایران و روسیه منافع مشترک بسیاری 
دارند،  تلاش دو کشور در زمینه آماده سازی توافقنامه جامع مشارکت 
راهبردی را یادآور شد و گفت:  امضای چنین توافقنامه ای، گام بسیار 
مهمی در راستای توســعه همکاری های دوجانبه تهران و مسکو 
است.ماتویف اظهار داشت: امضای این توافقنامه به دو کشور این 
امکان را می دهد که در چارچوب دیپلماسی بحران، تعامل بیشتری 
داشته باشــند و البته در حوزه اقتصادی به عنوان مثال، در پروژه 
های مشترک برای بازسازی سوریه مشارکت کنند.وی گفت: این 
توافقنامه می تواند مبنایی برای توسعه،  گسترش و تنوع بخشی به 

همکاری های تجاری و اقتصادی بین ایران و روسیه باشد.
* تجربه ارزشمند ایران در رویارویی با تحریم

این استاد روس خاطرنشان کرد: ما در مسکو به توسعه همکاری ها 
با تهران، با وجود تحریم های غرب، ارزش زیادی قائل هســتیم.
وی با اشــاره به چند دهه تجارب ایران در مواجهه با تحریم ها و 
رویارویی روســیه با تحریم های غرب در ســال های اخیر گفت: 
جمهوری اسلامی ایران می داند که تحریم  چیست و مدت ها است 
که تجارب ارزشمندی درباره تداوم حیات در شرایط تحریم آموخته 
است.وی افزود: در چنین شرایطی، اجرای طرح های اقتصادی که 
منافع متقابلی برای هر دو طرف داشــته باشند، از اهمیت زیادی 
برخوردار است.ماتویف گفت: از این نظر، تماس های بین رهبران 
کشــورهای ما، مطمئناً می تواند انگیزه مثبت قدرتمندی به توسعه 

چنین همکاری هایی بدهد.

گروه سیاســی //رئیس مجلس شــورای 
اسلامی در گفت وگو با شبکه المیادین اعلام 

کرد که ایران خواهان گسترش جنگ نبوده 
و نیست، اما به هرگونه تعرضی با قدرت و به 

شکل مناسب پاسخ خواهد داد. 
 »محمدباقر قالیباف« رئیس مجلس شــورای 
اســلامی در گفت وگو با المیادیــن به بیان نقطه 
نظرات کشــورمان در خصوص تحولات منطقه 

پرداخت.
رئیس مجلس شورای اسلامی در این گفت وگو 
اعلام کرد: من هواپیمایی را که با آن به لبنان آمدم 
هدایت کردم. باعث خوشحالی است که در لبنان و 
در میان ملت لبنان باشیم. ما از اماکن آسیب دیده 

دیدار کردیم.
قالیباف ادامــه داد: خواســتیم بگوییم که ما به 
حضرت آیت الله خامنه ای که با وجود تهدیدات 
دشــمن نماز جمعه را اقامه کرد اقتدا می کنیم. ما 
از دشمن نمی ترسیم و این مأموریت را بر اساس 
قوانین بین المللی انجام دادیم. ما از آمدن به اینجا 

به هیچ وجه باکی نداریم.
وی افزود: ما بارها تکرار کرده ایم که به گسترش 
جنگ تمایلی نداشــته و نداریم، اما بدون شک 
به هر تعرضی به کشــورمان با قدرت و به شکل 
مناسب پاسخ خواهیم داد. ما پیش تر این موضوع 
را به روشــنی نشــان داده ایم. امیدوارم که این 

موضوع درسی برای دشمنان بوده باشد.
قالیبــاف ادامه داد: ما معنــای این را که واکنش 
در قالب »ضوابط و چارچوب ها« باشــد متوجه 
نمی شــویم و هیچ تعرضی به کشورمان را بدون 

پاسخ نخواهیم گذاشــت. واکنش ما در »وعده 
صادق ۲« نظامی بــود به طوری که تنها مواضع 
نظامی، اطلاعاتی و امنیتی را در »اسرائیل« هدف 

قرار دادیم.
وی افزود: شــایعات در خصوص سردار قاآنی 
اخباری دروغین اســت که بــا اهداف مغرضانه 
منتشر می شود. حال سردار قاآنی خوب است و 
انجــام مأموریت های مخصوص به خود را ادامه 

می دهد.
قالیباف گفت: بارها گفته ایم که نباید از آسمان و 
اراضی کشورهای مجاور برای تعرض به کشور 
ما استفاده شــود. اگر چنین موضوعی رخ بدهد 
واکنش ما واضح و طبیعی خواهد بود و ما بدون 
شــک به هر محلی که از آن جا به ایران تعرض 

صورت بگیرد واکنش نشان خواهیم داد.
وی افزود: ما مطمئن هستیم که همسایگانمان در 

خاورمیانه ایــن موضوع را رعایت خواهند کرد. 
آن هــا پیش از این به این امر پایبند بوده اند. ما با 
تمامی کشورهای منطقه روابط صلح آمیز داریم. 
در ایران در این خصــوص اجماع وجود دارد و 

این اجماع در واکنش های ما متجلی شده است.
قالیباف ادامه داد: ما درباره حمایت از ملت های 
لبنان و فلســطین و کمک به آن ها اجماع داریم. 
ملت ما و تمامی امت اسلام از ملت های لبنان و 
فلسطین حمایت مادی و معنوی می کنند. طبیعی 
اســت که ما در بازسازی زیرساخت ها و مناطق 
آسیب دیده مشارکت داشته باشیم. ما و کشورهای 

اسلامی حمایت خواهیم کرد.
وی افــزود: وحدتی که امروز در کشــور ما و 
همچنین امت اسلامی وجود دارد با قدرت حاصل 
شده است. مقاومت بدون شک مانند گذشته مورد 

توجه است.

قالیباف در گفت وگو با المیادین:   

خواهان گسترش جنگ نیستیمخواهان گسترش جنگ نیستیم

سیاسی

خبـر

  
تازه های مطبوعات: 

فرهیختگان - رژیم  صهیونیستی که با حمایت از رسانه های فارسی زبان معاند سعی در ایجاد 
نفوذ در فضای اجتماعی ایران دارد تا بتواند در مواقع بحرانی از آن بهره برده و با التهاب آفرینی 
در ایران از تقابل نظامی در برود، اکنون با انتشار اخبار جعلی از میدان نبرد دست به ریسک 
بزرگی زده است. پس از آن که نتانیاهو از مردم ایران خواست تا به تقابل با کشور خودشان 
برخیزند، اکنون انتشار اخبار جعلی در دستور کار قرار گرفته تا به این طریق نسبت به نفوذ 

رسانه ای اسرائیل هم ارزیابی به وجود بیاید.
شرق - دولت چهاردهم بر ســر کار آمده بود تا شرایط را به نوعی مدیریت کند که کشور 
به  سوی ثبات اقتصادی و سیاســی گام بردارد. اینک نه تنها این کار دور از دسترس است، 
بلکه دولت فرصت سروسامان دادن به نهادهای زیرمجموعه خود را پیدا نمی کند و برخی از 
وزارتخانه های آن در حالت تعلیق قرار دارند، از جمله وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی که 
همه کارهای آن در بخش مدیران میانی معطل مانده است و ناشرانی که چشم به تحقق تغییرات 

دوخته بودند، ناامید شده اند.
کیهان - برخــلاف آن چه که تبلیغات خارجی توجیه و القا کــرده  بود و به رغم بزرگ 
نمایی دربار پهلوی مبنی بر بزرگداشــت ۲۵۰۰ سال سلطنت و پادشاهی در کشور ایران ، 
واقعیت این بود که جشــن های ۲۵۰۰ ســاله ، صرفا با هدف نکوداشــت  خاطره و تاریخ 
عزیمــت یهودیان از بابل به ایــران و بیت المقدس در زمان کوروش، در ســال ۵۳۹ قبل  
از میلاد شــکل گرفت. آن گونه که بعدها آشــکار شــد ، محافل یهودی- صهیونیســتی 
 در ســال ۱۳۴۰ شمســی برابر ۱۹۶۱ میلادی ، طــرح و تمایل به برپایی این جشــن را 

اعلام کرده بودند.
جماران - محمدرضا جوادی یگانه، جامعه شناس و مشاور نهاد ریاست جمهوری نوشت: 
 برخی جریان ها، بحران زی و بحران زا هستند و تنها در مواقعی که وضعیت را بحرانی می کنند 
یا بحرانی نشان می دهند، امکان دیده  شدن و قدرت گرفتن و بودجه گرفتن دارند.اکنون که 
تلاش دســتگاه ها بر همراهی و همکاری در حل مسائل است، ببینید چه افراد و جریاناتی، 

مردم را نگران و خشمگین می کنند.
سفری برای تغییر موازنه سیاسی و رسانه ای

محمدباقر قالیباف در مســیر ســفر به ژنو ، به بیروت سفر کرده تا دشــمن را در عرصه 
رســانه و سیاســت عقب بزند. صهیونیســت ها با همکاری نزدیک آمریکا در دو هفته 
گذشــته حجم شگرفی از پمپاژ خبر و تلاش سیاســی را به کار بستند تا حزب ا... را نه در 
عرصه میدان که در عرصه سیاســت و رســانه به زانو درآورند. در آغاز با دروغ فروختن 
سیدحســن، قصد داشــتند دل مقاومت را خالی کرده و عرصه را برای خود مهیا سازند که 
وعده صادق۲ همه چیز را بر سرشــان خراب کرد. ســپس با برگرداندن هواپیمای ایرانی 
 سعی داشــتند ایران را طرف باخته ماجرای لبنان نشان دهند که سفر آقای عراقچی آن را

 نابود کرد.
حضور قالیباف در بیروت، همه  آن سخنان را تحت الشعاع قرار خواهد داد. درواقع همان طور 
که زدوخورد جنوب لبنان ماجرای جنگ را پیش می برد، این زدوخورد سیاسی و رسانه ای 

نیز سرنوشت جنگ و منطقه را مشخص خواهد کرد.
 این سفر همراه با شگفتانه  خلبانی شخص قالیباف بود تا جریان رسانه ای شدیدتری را در 
لبنان و منطقه تولید کند. ایران در حال استفاده از ابزارهای خود برای فشار بر دشمنی است 
که تمام بلوک غرب را پشــت خود دارد و یکی از این ابزارها، قطعا شجاعت و توانمندی 

مسئولان عالی آن است.
 از جمعه نصر که راهبرد ترس آفرینی رژیم در منطقه و کشور را از بین برد و دل ها را استوار 
ساخت تا حضور مقام عالی جمهوری اسلامی در بیروت زیر آتش. آن چه مهم است عقب 
زدن دشــمن هم در جریان جنگ زمینی و هم در جریان جنگ شناختی و سیاسی است. 
رساندن این پیام که حزب ا... زنده و دارای پشتیبانی کامل ایران است، به معنای ناممکن بودن 

هرگونه آینده سیاسی در لبنان بدون حضور حزب ا... خواهد بود.

واکنش های گسترده به حضور قالیباف در بیروت
بدون شــک اولین خبر داغ سیاسی در ایران و منطقه حضور رئیس مجلس در بیروت بود 
به نحوی که اکثرا کاربران فارســی زبان و عرب زبان به آن پرداختند که در ادامه برخی از 
آن ها را می خوانید :مجید شاکری در صفحه شخصی خود نوشت : » سفر آقای قالیباف و 
 هیئت همراه ایشان به لبنان شجاعانه و بسیار به موقع است. سفر بعد از آن رخ داده که اولا 
حزب ا...  در جنگ زمینی موفق نشان داده  و ثانیا توان و قصد ضربه زدن به مناطق شهری 
رژیم را دارد. ضمنا واضح شده رژیم برای پاسخ به ایران محدودیت های جدی دارد.« کاربری 
هم از زاویه متفاوتی به این موضوع پرداخت و نوشت :» وزیر خارجه آمریکا در بغدادی که 
امن است با جلیقه ضد گلوله از هواپیما پیاده شد.قالیباف رئیس مجلس ایران در بیروت با 
کت و شــلوار در محلی که چند روز پیش بمباران شد و هرروز پهپادهای صهیونیستی اون 
جا رو رصد می کنن و بمب می ریزن، حاضر شد.«همچنین حامد هادیان خبرنگار مستقر 
در بیروت با انتشار ویدئویی از لحظه فرود هواپیمای حامل رئیس مجلس نوشت : » فیلم 
لحظه نشستن هواپیمای دکتر قالیباف رئیس مجلس به فرودگاه رفیق حریری بیروت. فرودگاه 
چسبیده به ضاحیه و از پنجره کابین خلبان، ستون های دود ناشی از حملات مداوم و جدید 
ارتش اسرائیل به وضوح دیده می شود. هر چند انگار مسئولان ایرانی ترسی از این حملات 
ندارند«. مرتضی سیمیاری فعال رسانه ای با اشاره به حضور قالیباف در مناطق بمباران شده 
نوشت : » قدم زدن قالیباف در بیروت سه پیام روشن دارد: ۱- ایران با همه توان حامی مردم 
لبنان اســت و هیچ گاه پشت حزب ا...  را خالی نخواهد کرد. ۲- دوران جدیدی برای کامل 
کردن طرح های شهید نصرا... آغاز شده اســت. ۳-آینده برای مقاومت است؛ آمریکا باید 
میان جنگ فرسایشی و انتخابات یکی را انتخاب کند!« یک کاربر دیگر با اشاره به ویدئوی 
معروف شــهید سلیمانی با »آقای اصغر« نوشــت : » دکتر  قالیباف در   منطقه ای از بیروت 
حضور  یافته که هیچ مسئول لبنانی  جرات نکرده تاکنون از آن منطقه سرکشی کند، قالیباف 
همرزم، همســنگر  و دوست همان ژنرالی  است که فرمود اصغر مرا از گلوله می ترسانی ؟!« 
سید محمود رضوی کارگردان سینما در صفحه شخصی خود نوشت : » اولین باری نیست 
که قالیباف به دل خطر می ره تا کمک  حال مظلومان جهان باشــه. زمانی که تروریست های 
صرب بزرگ ترین نسل کشی مسلمانان را در سربرنیتسا رقم زدن، حاج باقر و حاج قاسم شونه 
به شــونه هم خطر کردند و به دل معرکه رفتند. امروز اما بیروت بدون رفیق شــهید. عکس 
سال۱۳۷۷، بوسنی، سربرنیتسا« وحید یامین پور هم که این روزها در بیروت حضور دارد از 
واکنش مردم لبنان این گونه نوشت : » رئیس مجلس ایران که همرزم ژنرال قاسم سلیمانی 
اســت، در میان تهدیدات اسرائیل خودش هواپیما را تا فرودگاه بیروت هدایت کرده و حالا 
زیر گشت زنی پهپادهای اسرائیلی از مناطق بمباران شده ضاحیه که لحظه به لحظه در خطر 
بمباران های جدید است، بازدید می کند.« حالا او می گوید: »ایران همیشه حامی شماست.« 
محسن عربخالقی از شاعران آیینی ایران که در ضاحیه حضور دارد در توئیتر خود نوشت : 
» موجی که حضور قالیباف در ضاحیه بین مردم بیروت خصوصاً نیروهای حزب ا... ایجاد 
کرده، بسیار قابل توجه است. حضور یک مقام عالی رتبه در منطقه ای که وجب به وجبش را 
رژیم زده و هنوز بمباران ادامه دارد لبنانی ها را شگفت زده کرده و دایم می گویند »الایرانی 
البطل«،  یعنی ایرانی ها شجاع هستند«. کاربری هم با انتشار تصویری از رئیس پارلمان لبنان 
که در حال پذیرایی از قالیباف است، نوشت : »نبیل بری این قدر از حضور قالیباف دلگرم و 
 ذوق زده شده بود که خودش وسط جلسه بلند شد و از حضار در جلسه پذیرایی کرد.« موج 
واکنش ها فقط به داخل ایران مربوط نبود و کاربران عرب زبان هم واکنش های جالبی داشتند، 
مثل کاربری که با تصویر خلبانی قالیباف نوشته بود : »فقط توی فیلم های هالیوودی می شد 
این رو دید که رئیس مجلس یک کشور خودش بشینه پشت فرمون هواپیما و بیاد برای کمک 
به یک کشور جنگ زده«. برخی از کاربران لبنانی هم نوشته بودند : »با این که نخست وزیر ما 
هنوز به مناطق بمباران شده نرفته ولی رئیس مجلس ایران اومد و امروز ما را خوشحال کرد«. 
کار بر دیگری هم نوشت :» پرواز پزشکیان به قطر بعدِ وعده صادق ۲، پرواز وزیر خارجه و 
نمایندگان مجلس به بیروتِ جنگ زده و به خصوص خطبه نصرِ امام خامنه ای مد ظله پس 
از تهدیدات باند جنایتکار؛ اینک کلکسیون تحقیرهای نتانیاهو و گالانت با کاپیتانی پروازِ خط 
تهران_بیروت با خلبانیِ رفیقِ حاج قاســم و حاجی زاده و عزیمتش به مراکز بمباران شده 

بیروت  تکمیل شد!« /خراسان

تازه های سیاست

گروه سیاســی // یک استاد دانشگاه 
گفــت: رئیس جمهور با شــعار »وفاق 
ملی« بــه خوبی ضرورت اســتفاده از 
مزیت های علمی مناطق مختلف کشور 
را شناســایی و با هدف توسعه پایدار و 
متوازن دانشگاه ها را مخاطب خود قرار 

داده است. 
محمدرضا طورانی استاد دانشگاه و آینده پژوه 
، توســعه مراکز آموزش عالــی در ۳ حوزه 
مغزافــزار، نرم افزار و ســخت افزار را امری 
ضروری برشــمرد و گفت: بــا ظهور دنیای 
پســا هوش مصنوعی، اهمیــت خودباوری 
و خوداتکایــی در مراکــز دانشــگاهی و 
پژوهشــی کشــور در راســتای شناسایی 
و چشــم انداز  جایگاه  مقتضیــات،  نیازها، 
 اهداف بالادستی کشــور از اهمیت ویژه ای 

برخوردار است.
وی با اشاره به سخنان رئیس جمهور در مراسم 
آغاز سال تحصیلی مراکز دانشگاهی کشور در 
دانشگاه تهران اظهار داشت: پزشکیان به خوبی 
سازوکار و راهکار دستیابی کشور به قلل رفیع 
علم و دانش را ترسیم کرد. ایشان ضمن تأکید 
بر تجهیز مراکز علمی کشــور به فناوری های 
نوین، به ارج نهادن به نخبگانی که در کشور 

مانده اند اشاره کرد.
طورانی تصریــح کــرد: زبده گزینی علمی 
از مسیر نیروی انســانی متخصص و متعهد 
محقق می شود، این فرآیند ضمن نگاه علمی 
به توانمندی های پژوهشــی کشــور قطعا به 
تبادلات علمی با اقطاب علمی دنیا نیز نگاه 
مثبتی دارد که رئیس جمهوری به این مهم نیز 
اشاره داشت. نگاه هم افزایی و افزایش روابط 
میان بخشی و فرابخشــی باپیوست عدالت و 
توزیع عادلانه امکانات و فرصت ها زمینه ساز 
افزایش کارآیی و بهــره آوری خواهد بود که 

باعث ارتقاء معدل امید علمی می شود.
وی افزود: پزشکیان با شعار »وفاق ملی« و 
از درون دانشگاه، به خوبی ضرورت استفاده 
از مزیت نسبی علمی مناطق مختلف کشور را 
شناســایی و با هدف توسعه پایدار و متوازن، 
دانشــگاه ها را مخاطب خود قرار داده است. 
در این بین غوغاسالاری، سم مهلک توسعه 
علمی است و ســعه صدر و نگاه منافع ملی 

ضروری ترین پیش نیاز می باشد.
این استاد دانشگاه بیان کرد: رئیس جمهور در 
ضمن به اهمیت توجه به کارگاه های تخصصی 
و آموزش هــای عملی و حرفــه ای همراه با 
مسائل نظری اشــاره ای ویژه داشت. شایان 

ذکر است ساماندهی و جهت دهی کاربردی به 
عناوین و سوژه های پایان نامه ها و رساله های 
تحصیــلات تکمیلی جهت حــل نیازها و 
مشکلات واقعی جامعه از ضروریات علمی 

کشور می باشد.
وی با بیان این که در حــوز نرم افزار نیز باید 
به ســمت تربیت آینده پژوهانی حرکت کنیم 
که فضای دهه های آینده کشــور را طراحی، 
ترســیم و آسیب شناســی کنند، تأکید کرد: 
ســرمایه گذاری بــر روی نیروی انســانی 
در دانشــگاه ها هزینه نیســت، بلکه نگاهی 
 هوشمندانه و زیرکانه در عرصه رقابت علمی 

جهانی است .
به گزارش ایرنا، رئیس جمهور شنبه ۲۱ مهر 
در مراسم آغاز سال تحصیلی دانشگاه ها در 
دانشــگاه تهران حاضر شد و در جمع اساتید 
و دانشــجویان گفت: آنچه که ما به دنبال آن 
هستیم و از دانشجویان و اساتید انتظار داریم، 
حل مشکلات و گره هایی است که در جامعه 
داریم؛ کســی که ذهن خلاقی دارد، توانمند 
است و انگیزه دارد و دلش می خواهد ایران را 
به عزت برساند، چشم انداز مورد تاکید رهبری 
مبنی بر اول شدن ایران در منطقه را می تواند با 

تلاش و کوشش امکان پذیر کند.

استاد دانشگاه:

رئیس جمهور با شعار وفاق ملی بر ضرورت استفاده از 
مزیت های علمی کشور تاکید کرد

 اهمیت ملی گرایی در گسترش هویت ملی

ملی گرایی، یکی از مفاهیم کلیدی و تأثیرگذار در دنیای علوم سیاســی و اجتماعی 
است که به آگاهی و تعلق به یک ملت و تلاش برای ارتقا منافع آن اشاره دارد. این 
ایده، در طول تاریخ به روش های متفاوتی پدید آمده و تاثیرات گسترده ای بر جوامع 
داشته است.ناسیونالیسم که با نام دیگر ملی گرایی نیز شناخته می شود، در جنبش های 
اجتماعی و سیاســی، در قرن نوزدهم میلادی ظهور کرد. این جنبش در واکنش به 
استعمار و امپریالیسم اروپایی و با هدف ایجاد دولت های ملی مستقل و تقویت هویت 
ملی آغاز شد. طبق اطلاعات موجود، ملی گرایی در ایران از اواخر دوره قاجار و با 
انقلاب مشروطه به اوج خود رسید و در دوران پهلوی، »ملی گرایی سکولار« با تاکید 
بر تاریخ پیش از اسلام و مدرن سازی کشور تقویت شد.ملی گرایی نقش بسیار مهمی 
در تقویت هویت ملی و انسجام اجتماعی انسان دارد. این نکته، باعث می شود افراد 
احساس تعلق و مسئولیت نسبت به کشور و جامعه خود داشته باشند.  بدون تردید 

دلایل متعددی نیز برای اهمیت ملی گرایی وجود دارند، همچون:
- اســتقلال و خودمختاری؛ این مفهوم، می تواند به تقویت آزادی و خودکفایی در 
تصمیم گیری و اداره امور جامعه و وجود اختیار و آزادی در تصمیم گیری های جامعه 
کمک بسیاری کند. همچنین این امر به ویژه در برابر فشارهای خارجی و تهدیدات 

سیاسی، اقتصادی و اجتماعی اهمیت فراوانی دارد.
- حفظ فرهنگ ها و ســنت ها: چنین جریانی، بدون شــک به پاسداری و ترویج 
فرهنگ، زبان و سنت های ملی کمک بسیار ویژه ای می کند. همچنین باعث جلوگیری 

از فراموشی و از بین رفتن میراث فرهنگی و ملی می شود.
- افزایش مشــارکت سیاســی و اجتماعی؛ چنین دیدگاهی، باعث تقویت بخشی 

مشارکت و آگاهی عمومی می شود و به تقویت حاکمیت مردمی منجر شود.
- ترویج همبستگی اجتماعی؛ یقینا، ملی گرایی موجب گسترش همبستگی یک ملت، 
و کاهش اختلافات قومی و مذهبی شــود. این امر منجر به ایجاد یک جامعه متحد 

و پایدار می شود.
- پیشــرفت و توســعه؛ این نگرش با تمرکز و توجه بر منافع ملی، سیاســت ها و 
برنامه های توسعه محور، به عنوان یک عامل محرک برای پیشرفت و توسعه کشور 

عمل می کند.
- تقویت امنیت ملی؛ ناسیونالیســم، با ایجاد حس وفاداری و تعلق به کشور، باعث 
تقویت امنیت ملی می شود و این گونه اســت که مردم تمایل بیشتری برای دفاع از 

تهدیدات داخلی و خارجی را برای میهن شان پیدا می کنند.
اما چگونه می توان ملی گرایی را با وجود مزایای بی شماری که دارد، در جامعه تقویت 
کرد؟ در این رابطه، راهکارهای گســترده ای وجود دارد، مانند برگزاری مراسم ها و 
جشــن های ملی و تاریخی، تقویت و ایجاد نهادهای فرهنگی، ترویج زبان، ادبیات 
و تاریخ ملی، اســتفاده از رســانه ها و به خصوص آموزش و پرورش در کودکان، 
ملی گرایی را گسترش می دهد. همچنین لازم به ذکر است که دوران کودکی یکی از 
مهم ترین مراحل زندگی انسان است؛ زیرا، در این برهه از زندگی، شخصت فرد شکل 
می گیرد و هر آموزشی در این مرحله، اهمیت بسیار فراوانی دارد.در نهایت باید بدانیم 
که ملی گرایی نقش بسیار مهمی در شکل دهی هویت ملی و تقویت انسجام اجتماعی 
دارد. این ایده با افزایش مشارکت سیاسی و اجتماعی و ترویج همبستگی، به عنوان 
یک نیروی محرک برای توسعه و پیشرفت کشور عمل می کند. با این حال، تقویت 
ملی گرایی نیازمند تلاش های مستمر در زمینه های متعدد از جمله آموزش و پرورش، 
رسانه ها، نهادهای فرهنگی و به خصوص کمک و همراهی مردم است. تنها با ایجاد 
یک بستر مناسب برای ترویج ارزش های ملی و تقویت حس تعلق به کشور، می توان 

به اهداف بلندمدت ملی گرایانه دست یافت و جامعه ای متحد و پایدار ساخت.

یادداشت

سخنگوی وزارت خارجه:

 تحریم های آمریکا تاثیری بر اراده ایران 
برای دفاع ندارد 

گروه سیاســی // ســخنگوی وزارت امــور خارجه 
ایران در واکنش بــه تحریم های جدید آمریکا 
علیه ایران تصریح کرد: اعتیاد رژیم آمریکا به 
سیاست تهدید هیچ تاثیری بر اراده ایران برای 
دفاع از حاکمیت، تمامیت ارضی، منافع ملی و 

اتباع خود نخواهد داشت. 
 اســماعیل بقائی، سخنگوی وزارت امورخارجه وضع 
تحریم های جدید توسط آمریکا در رابطه با بخش انرژی 
ایران، که به بهانه واکنش علیــه اقدام دفاعی نیروهای 
مسلح جمهوری اسلامی ایران علیه اهداف نظامی رژیم 
صهیونیستی اعمال گردیده است را اقدامی غیرقانونی و 

ناموجه دانسته و آن را به شدت محکوم کرد.
بقائی با توصیف عملیات موشــکی ایــران علیه رژیم 
صهیونیستی به عنوان اقدامی قانونی و منطبق با حقوق 
بین الملل در راســتای اعمال حق ذاتی دفاع مشروع، 

اقدام آمریکا در اعمال تحریم بر ضد چند شــرکت و 
کشــتی که به ادعای آمریکا در انتقال محصولات نفتی 
ایران مشــارکت دارند را فاقد هر نوع مبنای قانونی یا 
منطقی معرفی کــرد و آن را نوعی ›باج دهی‹ به رژیم 

یاغی اسرائیل دانست.
سخنگوی وزارت خارجه نقش مخرب و منفی آمریکا 
در امنیت و ثبات منطقه غرب آســیا را یادآور شــد و 
خاطرنشان کرد: آمریکا به عنوان مهمترین حامی سیاسی 
و تامین کننده اصلی تســلیحات مورد اســتفاده رژیم 
صهیونیستی در نسل کشی غزه و تجاوز به لبنان، شریک 
و همدســت این رژیم در ارتکاب شدیدترین جنایات 
بین المللی محسوب می شود. وضع تحریم علیه جمهوری 
اسلامی ایران تحت عنوان حمایت از رژیم صهیونیستی، 
ضمن اینکه موجد مســئولیت بین المللی دولت آمریکا 
است، باعث جری ترشدن رژیم اشغالگر و ادامه کشتار 
بیگناهان و تهدید صلح و امنیت منطقه و جهان از سوی 

این رژیم خواهد گردید.
 به گزارش قدس آنلاین ؛ بقائی با تاکید بر حق ایران برای 
پاسخ مقتضی به اقدامات تحریمی آمریکا تصریح کرد: 
اعتیاد رژیم آمریکا به سیاست تهدید و فشار حداکثری 
علیه ملت ایران هیچ تاثیری بر اراده جمهوری اسلامی 
ایران برای دفاع از حاکمیت، تمامیت ارضی، منافع ملی و 
اتباع خود در برابر هرگونه اقدام تجاوزکارانه و تعرضات 

خارجی نخواهد داشت.

پارسا شیخ آبادی



احمد مرادی نماینده مردم هرمزگان :
نمایندگان مردم باید مکمل یکدیگر باشند 

  گروه خبر // نماینده مردم بندرعباس، حاجی آباد، قشــم، 
خمیر و ابوموســی در مجلس شورای اسلامی گفت: شوراها 
می توانند بازوی مشــورتی مجلس باشــند.احمد مرادی در 
نشست مشترک مجمع نمایندگان استان در مجلس و شورای 
 اســلامی با اعضای شورای اســلامی هرمزگان، اظهار کرد: 
به کار گیری از نیروهای استان هرمزگان در مناصب استانی و 
ملی همواره یکی از مطالبات مردم استان بوده است بر همین 
اســاس تلاش کردیم افرادی از نیروهای استان را که قابلیت 
قبول مســؤولیت در مرکز کشور را دارند شناسایی کرده و به 
دولت معرفی کنیم.وی با بیان اینکه عملکرد نیروهای هرمزگانی 
در دولت ها مثبت ارزیابی می شود، افزود: متأسفانه بخشی از 
بدنه جامعه نخبگانی اســتان هرمزگان علاقه ای به سکونت و 
فعالیت در پایتخت ندارند و همین امر موجب کمرنگ شــدن 
حضور هرمزگانی ها در مناصب اجرایی کلان شده است.مرادی 
بــا تاکید بر لزوم تنظیم نقش نماینــدگان مردم در مجلس و 
نمایندگان مردم در شــوراها، گفــت: نمایندگان مردم باید به 
نحوی عمل کنند که مکمل یکدیگر باشند و همدیگر را پوشش 
دهند.وی با تاکید بر لزوم اســتفاده از پیشنهادات کارشناسی 
اعضای شوراهای شهر و روستا، گفت: این شوراها می توانند 
در کمیته ای کارشناســی به بازویــی برای کمک به مجلس و 
مشورت در تصمیم گیری ها و سیاست گذاری ها تبدیل شوند.
به گزارش  مهر، نماینده مردم بندرعباس در مجلس شــورای 
اســلامی به موضوع کمبود برنج در بازار نیز اشاره ای کرد و 
تاکید کــرد: این موضوع منجر به ایجاد تقابلی بین نمایندگان 
اســتان های جنوبی با نمایندگان استان های شمالی شده است 
و اصرار وجود دارد که باید واردات برنج خارجی بر اســاس 

سرانه ای باشد که برنج داخلی نیز به فروش برسد.
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گــروه خبر // در آئینــی با حضور مدیرعامل شــرکت 
آب و فاضلاب هرمــزگان از حافظان آب کــه از ابتدای 
امســال بیشــترین تعامل و ارتباط با مرکــز مدیریت 
 ارتباط با مشــتریان این شــرکت داشــته اند، تجلیل

 به عمل آمد.
به گزارش خبرنگار دریا ؛ در این مراسم از سه شهروند 
بندرعباســی که در شــش ماهه ابتدای سال، بیشترین 
 آمار گزارش شکســتگی و پیگیری برای رفع اتفاقات 

داشته اند، تقدیر شد.
عبدالحمید حمزه پور مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب 
هرمزگان در این مراســم با بیان اینکــه افرادی در این 
شهر داریم که بدون اینکه مسئولیتی داشته باشند، از سر 
دلســوزی و با درک اینکه آب کم اســت و باید حافظ 
آن باشــیم، مجدانه پیگیر رفع حوادث شبکه توزیع آب 
و فاضلاب هســتند، افزود: با توجه به اینکه شهروندان 
بهترین منابع برای گزارش شکســتگی شــبکه توزیع، 
خطوط انتقــال و بالازدگی فاضــلاب در کوچه ها و 
خیابان های سطح شــهر هستند و بزرگواران زیادی در 
این خصوص بــا نیت خیرخواهی با آبفای هرمزگان در 

وی بیان داشــت: با توجه به فرسودگی شبکه توزیع به تعامل هستند که ما قدردان آنها هستیم.
دلیل قدمت بالای آن، و تعدد شکستگی بعضا رفع برخی 

حوادث طولانی تر می شود اما تلاش ما بر این است تا 
در حداقل زمان این حوادث مرتفع شود.

حمزه پور افزود: تقدیر از حافظان آب در شــرکت آب 
و فاضلاب هرمزگان به عنوان یک اقدام ارزشــمند در 

دستور کار است و در ادامه نیز تداوم خواهد داشت.
 مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب هرمزگان ادامه داد: 
پیگیری مشــترکین در اعلام اتفاقات برروی شبکه آب 
و فاضلاب باعث تسریع در رفع آن و جلوگیری از هدر 

رفت آب می شود.
حمزه پور در تشریح گزارش حوادث برروی شبکه آب 
و فاضلاب و پیگیری آن از سوی مشترکین در شش ماهه 
سال ۱۴۰۳ گفت: در این مدت ۱۸۸۷۱ مورد حادثه بر 
روی شــبکه توزیع و انتقال آب و جمع آوری فاضلاب 
و جمعــا ۱۲۷ هزار و ۱۳۵ فقره تماس با مرکز مدیریت 
ارتباط با مشتریان از سوی مشترکین ثبت شده است که 
از این میان ۳۴۵ تماس از سوی عظیم محمدزاده، ۲۴۳ 
تماس از سوی محسن تنیان و ۱۵۹ تماس از سوی کمیل 
دستموزه در قالب حوادث برروی انشعاب و شبکه توزیع 
آب، شبکه جمع آوری فاضلاب، بی آبی و پیگیری رفع 

اتفاقات، ثبت شده است.
گفتنی است، در پایان از این سه مشترک به رسم یادبود 

با اهدای لوح و هدیه تقدیر به عمل آمد.

در مراسمی با حضور مدیرعامل آبفا  هرمزگان انجام شد

تجلیل از حافظان آب

گرمای کلاس های درس
  درحالی که مهرماه در روزهای پایانی اش قرار دارد، اما همچنان مشکلات 
مدارس در هرمزگان تمامی ندارد و والدین از شرایط موجود گلایه مندند.
 البته هرســاله کمبود مدرســه و معلم ، تجهیزات آموزشــی و برودتی ، 
هزینه های سنگین خرید کیف و کفش و لباس و نوشت افزار ، مطالبه هزینه 
های دیگری از والدین دانش آموزان با عناوین کمک به مدرســه ، کمک 
برای خرید کولر و....باعث نارضایتی های زیادی در هرمزگان شده است.
با توجه به گرمای هوا در بیشتر ماه های سال، کولر بایستی در تمام کلاس 
ها باشــد و از آن طرف در مناطق شمالی استان در زمستان نیاز به بخاری 
 دارند . در حال حاضر گویا برخی از کلاس ها همچنان بدون کولر بوده و یا 
کولرهای شان خراب است و نیاز به تعمیر یا تعویض دارد و برخی از دانش 
آمــوزان مجبورند در گرما بمانند و برخی از معلمان و دانش آموزان حتی 
از شدت گرما حالشــان بد می شود و برخی از دانش آموزان مجبور شده 
اند بادبزن همراه شان ببرند تا خودشان را باد بزنند تا از شدت گرمای هوا 
کاسته شود. مسئولان کشور و استان و متولیان  آموزشی و وزارت آموزش و 
پرورش بهتر از هر کسی می دانند این شرایط تحصیلی به هیچ وجه مناسب 
نیســت و با عدالت آموزشی فرسنگ ها فاصله دارد. دانش آموزانی که در 
این شــرایط در شهر بندرعباس و سایر شهرها و مناطق روستایی بصورت 
زجرآور و باکیفیت آموزشی پایین درس می خوانند ، چطور با دانش آموزان 
ســایر مناطق کشــور در کنکور رقابت خواهند کرد که در بهترین شرایط 
آموزشــی تحصیل می کنند. حتی در مرکز استان و در محلات بندرعباس 
و شهرک پیامبراعظم)ص( والدین از شرایط مدارس راضی نیستند. گرمای 
برخی کلاس ها که حتی در مدرســه فرزانگان هم موجب ناراحتی والدین 
شده بود ، نشان می دهد که ضرورت دارد دولت و صنایع در راستای ایفای 
نقش مســئولیت های اجتماعی شان و خیرین ونهادهای انقلابی ضرورت 
دارد کولــر و لوازم و تجهیزات آموزشــی و... را برای مدارس فراهم کنند. 
برخــی از والدین از کم نور بودن کلاس ها هم گلایه مندند . زمانی هم که 
والدین دانش آموزان از شرایط موجود در برخی از مدارس گلایه می کنند 
، به آنها گفته می شــود خودتان هزینه اش را تامین کنید . برخی از معلمان 
و مدیران مدارس فرســوده و.... در مناطق مختلف استان هم که از شرایط 
موجود ناراضی هســتند و اگر منعکس کنند و به گوش رسانه ها برسد، با 
توبیخ مسئولان بالادســتی مواجه می شوند. آیا این اجحاف نیست که در 
هرمزگانی که قطب اقتصاد کشور است ، اما این استان بدلیل ضعف مدیریت 
ها در فقر وفلاکت و محرومیت اول اســت و برخی از دانش آموزان بدلیل 
عدم توان در خرید کیف و کفش ولباس و نوشت افزار و هزینه های مدرسه 
یا کمبود مدرسه و معلم و...، از تحصیل بازبمانند و یا ترک تحصیل کنند و 
 بخشــی از دانش آموزان در حال تحصیل در شرایط نامساعدی مجبور به 
ترک تحصیل شوند و از امکانات ضروری برای تحصیل بی دغدغه محروم 
باشند و مجبور شوند در گرما درس بخوانند ؟ چرا در برخی از مدارس دولتی 
 در زمان ثبت نام ، دوره تحصیل و زمان گرفتن کارنامه ، از والدین هزینه گرفته 
می شــود؟ برخی از خانواده های چنــد فرزندی بخاطر همین هزینه ها و 
کمک ها زوری مدارس و سایر هزینه های تحصیل ، مجبورند فرزندان شان 
را ثبت نام نکنند و ترک تحصیل می کنند که در این ســالها که از محلات و 
روستاها گزارش تهیه و منتشر کرده ایم، بارها با چنین دانش آموزانی مواجه 
شده ایم. آیا در قوانین و مشوق های فرزندآوری برای تحصیل خانواده های 
چندفرزندی ، تدبیری اندیشیده شده است ؟ بیشتر خانواده های چندفرزندی 
از قشر متوسط و محروم جامعه هستند که بایستی مورد حمایت بیشتری قرار 
گیرند تا فرزندان شان بتوانند تحصیل کنند. موضوع دیگر اینکه در حالیکه 
نهضت سوادآموزی بعد از انقلاب راه انداری شد تا افراد بیسواد را سواددار 
کنند، اما در این سال ها بخاطر هزینه های تحصیل و کمبود مدرسه و معلم 
و... در مناطق محروم،  بر جمعیت بی ســوادها و ترک تحصیل کنندگان و 
بازماندگان از تحصیل افزوده شده و این موضوع آسیب های اجتماعی و... 
را به همراه دارد. از طرفی دیگر در سیاســت های فرزندآوری بایستی به 
حوزه تحصیل و معیشت خانواده های چندفرزندی نیز توجه بیشتری شود 
تا خانواده های چندفرزندی با مشــکل در حوزه های مختلف واز جمله 
تحصیل مواجه نشوند. در حال حاضر بیشتر دانش آموزان محروم و متوسطه 
بدون صبحانه و میان وعده به مدرسه می روند و در سلامتی و یادگیری شان 
اثرات منفی خواهد گذاشت که بایستی به این حوزه توجه بیشتری شود . در 
یک کلام بایستی به مشــکلات دانش آموزان و مدارس در مناطق محروم 
مانند هرمزگان توجه بیشتری شــود تا دانش آموزان از تحصیل بازنمانند 
 و یا با شــرایط نامناســب درس نخوانند و عدالت آموزشی برقرار شود و 

دانش آموزان و خانواده های شان عدالت آموزشی را لمس کنند.
  علی زارعی

رئیس کل دادگستری هرمزگان خبر داد 
برگزاری سه حراج خرده فروشی برخط اموال تملیکی در 

هرمزگان

گروه خبر // رئیس کل دادگستری هرمزگان از برگزاری سه حراج خرده 
فروشی برخط سازمان اموال تملیکی این استان برای بهره مندی عموم مردم 
خبر داد.به گزارش خبرنگار دریا ؛ مجتبی قهرمانی "رئیس کل دادگستری 
هرمزگان" گفت: با توجه به تأکیدات ریاســت قوه قضاییه به رؤسای کل 
دادگســتری ها و دادستان های مراکز اســتان های ساحلی مبنی بر حضور 
میدانی و اســتمرار نظارت ها بر فرآیند امــور در حوزه بنادر و گمرکات و 
اموال تملیکی، پس ازبازدیدهای مســتمر و تدابیر تیم بازرسی دادگستری 
استان با همکاری مسئولان اجرایی، سه حراج خرده فروشی سازمان اموال 
تملیکی این استان برای بهره مندی عموم مردم برگزار خواهد شد. رئیس کل 
دادگستری هرمزگان اظهار داشت: این مزایده ها به صورت غیر حضوری 
و برخــط در این هفته و طی روزهای ۲۱ و ۲۲ و ۲۳ مهر ماه از ســاعت 
 ۸ صبح تا ۱۹ عصر برگزار می شــوند و عموم مردم حتی کارکنان دولت 
می توانند در آن ها شرکت کنند. وی تصریح کرد: کالاهای ارائه شده در این 
مزایده ها شامل ۶۰ ردیف از جمله تعداد قابل توجهی یخچال و لباسشویی 
محصول شرکت بوش است که جمعاً به ارزش پایه ۱۴ میلیارد و ۱۷۰ میلیون 
ریال عرضه خواهند شــد. قابل ذکر است: بـــرگزاری مزایده های مذکور 
eauc.setadiran. فقط از طریق سامانه تدارکات دولت به آدرس اینترنتی

ir انجام خواهد شــد و نیاز به گواهی امضا الکترونیک )توکن( هم ندارد. 
همچنین مبلغ ۱۰٪ ارزش پایه به عنوان تضمین جهت شرکت در حراج از 
سپرده شرکت کننده کسر و پس از برگزاری و اتمام حراج در صورت برنده 
نشدن به حساب وی عودت داده خواهد شد.داشتن کد ملی برای اشخاص 
حقیقی و کد اقتصادی برای اشــخاص حقوقی به همراه شــماره حساب 
 قابل اســتفاده از طریق اینترنت جهت استفاده متقاضیان شرکت در مزایده ،

 الزامی است. 

گــزارش اختصاصی //  // اســتاندارهرمزگان گفت : 
زیرساخت های جدید باید با اعتماد مردم به پزشکان و 
کادر بهداشت و درمان استان عجین شود چرا که با اتکاء 
به کادر پزشکان حاذق هرمزگان،  می توان مراجعه مردم 

به استان  های همجوار را به حداقل رساند.
مهدی دوستی تخت های بیمارستان های در دست ساخت را بیش 
از ۱۴۰۰ تخت جدید، تقریبا معادل ظرفیت بیمارستانی موجود در 
استان دانست و از زحمات متولیان و مجریان پروژه های درمانی 
قدردانی کرد.وی در نشست بررسی پروژه های بیمارستانی استان 
هرمزگان با قدردانی از همه دست اندرکاران این پروژه ها، گفت: 
سرانه ی تخت بیمارستان  های هرمزگان ۱.۳ بود که با کم کردن 

تخت های نظامی استان این سرانه به ۰.۷ کاهش پیدا می کرد.
دوستی  افزود: از ســال ۱۴۰۰ تاکنون ۳۳۳ تخت بیمارستانی 
در اســتان هرمزگان به بهره برداری رســیده و در حال حاضر 
نیز بیش از ۱۴۰۰ تخت بیمارســتانی در دست ساخت دارد که 
تقریبا معادل ظرفیت بیمارســتانی موجود استان است.استاندار 
هرمزگان ادامه داد: زیرساخت های جدید باید با اعتماد مردم به 
پزشــکان و کادر بهداشت و درمان استان عجین شود چرا که با 
اتکاء به کادر پزشــکان حاذق هرمزگان،  می توان مراجعه مردم 
به استان  های همجوار را به حداقل رساند.نماینده عالی دولت در 
استان هرمزگان با اشاره به سختی  های پروژه های درمانی تاکید 
کرد: باید از زحمات همه دست اندرکاران پروژه های بیمارستانی 
استان قدردانی کرد که با تمام محدودیت ها کارها را پیش برده اند 
و امیدواریم این پروژه ها تا پایان سال به بهره برداری برسند.گفتنی 
است در این نشست از زحمات و تلاش های مدیران و مسوولان 
راهبری پروژه های درمانی و بیمارستانی استان هرمزگان تجلیل با 

اهدای الواحی قدردانی شد.
   چالش کمبود نیروی انســانی ماندگار در حوزه 

بهداشت ودرمان هرمزگان 
با توجه به ســخنان  ذکر شده استاندار، ما در استان هرمزگان با 
کمبود شدید پرستار مواجه هســتیم  و پرستاران در این استان 
نسبت به عدم تحقق حقوق قانونی شان گلایه مندند که بایستی 
در سطح ملی تصمیمات مناسبی اتخاذ شود.شیفت های بسیار 
 سنگین پرستاران شــرایط را بر ارائه خدمات و زندگی کاری و 
شخصی شان سخت نموده است و بایستی سریعتر تصمیم مناسبی 
در این حوزه اتخاذ شــود و از آن طرف پرستار مورد نیاز فعلی 
و پرستار مورد نیاز بیمارســتان هایی که در ماه های آتی قرار 
است افتتاح شوند ، نیز بایستی تامین شوند. براساس اعلام متولیان 
مربوطه در جلســات با رسانه ها،هرمزگان به ۹هزار نفر نیروی 
بهداشــت و درمان نیاز دارد.مســئولان دانشگاه علوم پزشکی 
هرمزگان اعلام کرده اند در حال حاضر ۴هزار نفر نیروی انسانی 
در بخش های مختلف از جمله پزشکی، کادرپرستاری و….در 
استان نیاز دارند وبسیاری از پست های سازمانی بلاتصدی هستند 
و فقط ۱۲ هزار نفر در بخش های مختلف دانشگاه علوم پزشکی 
هرمزگان فعالیت دارند وبایستی ۴هزار نفرنیروی انسانی دیگرتامین 
شود تا کمبود نیروی انســانی در حوزه بهداشت ودرمان استان 
برطرف شود.در مجوز استخدام ۲۰۰۶ نفری که سال گذشته اخذ 

و آزمونش در استان نیز اواخر سال گذشته برگزار شد، حدود یک 
سوم مجوز استخدام جذب شده اند.با راه اندازی بیمارستان های 
۵۳۱ تختخوابی بندرعباس، ۲۶۴تختخوابی نفت ستاره در جوار 
بیمارستان شهیدمحمدی بندرعباس و ۱۶۰ تختخوابی میناب و 
در سال جاری به ۵هزار نفر دیگر نیروی انسانی در این مراکزی 
که قرار است امسال راه اندازی شود ،نیاز است که بایستی از هم 
اکنون اقدامات لازم جهت پذیرش نیروی انسانی موردنیازشان 
انجام شود . اما موضوع مهمی که در این بخش وجود دارد ، این 
است که از یک طرف بخشــی از نیروی انسانی جذب شده در 
سال های گذشته در حوزه بهداشت ودرمان،از استان رفته اند و 
به همین از دلیل کمبود نیروی انسانی ماندگار در حوزه بهداشت 
ودرمان اســتان ، به عنوان چالش اصلی در این بخش نام برده 
شــده است.برخی از غیربومیان فقط از سهمیه استخدامی استان 
استفاده نموده و بعد از استخدام در استان ماندگاری نداشته و به 
شهر واستان خودشان برگشته اند. به همین دلیل مسئولان دانشگاه 
علوم پزشکی هرمزگان بر جذب نیروی انسانی بومی یا غیربومی 
ماندگار تاکید دارند. اما متاسفانه در این حوزه مشکل اساسی این 
است که در اســتان این تعداد نیروی انسانی تحصیلکرده وجود 
ندارد و بخشی هم چندان تمایلی به استخدام و فعالیت در حوزه 
بهداشت ودرمان استان ندارند که کمبود امکانات رفاهی، مسکن 
و حقوق پایین در این بخش و گرانی افسارگسیخته در هرمزگان 
باعث شده ، کمتر تمایلی برای ماندگاری پزشکان، پرستاران در 
 اســتان باشــد که انتظار می رود صنایع در راستای ایفای نقش 
مسئولیت های اجتماعی شان، نهادهای انقلابی و خیرین بیش 
از گذشته در حوزه بهداشت ودرمان مشارکت کنند تا مسکن و 
رفاهیات برای کادر بهداشت ودرمان استان تامین شده و ماندگاری 
پزشکان ، پرستاران و… در استان افزایش یابد و دولت نیز بایستی 
از این حوزه حمایت بیشتری داشته باشد و اعتبارات خاصی را 
تخصیص دهد.دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان بایستی با همکاری 
آموزش و پرورش دانش آموزان را با رشته های حوزه بهداشت 
و درمان بیشتر آشنا کنند تا دانش آموزان در این رشته ها تحصیل 

کنند و سهمیه هایی برای جذب دانشجو در دانشگاه های استان و 
کشور به بومیان استان و حتی شهرستان های هرمزگان اختصاص 
یابد تا این دانشــجویان پس از فراغت از تحصیل در اســتان و 
شهرهای خودشان بمانند وبه مردم خدمت کنند تا کمبود نیروی 
انسانی حوزه بهداشت ودرمان در استان کاهش یابد و با تامین و 
افزایش تخت های بیمارستانی در استان ورسیدن به استانداردها، 
تجهیزات درمانی لازم نیز تامین شده و نیروی انسانی مورد نیاز 
هم بایستی جذب ویا تربیت شــوند تا مشکلات این حوزه در 
استان کاهش یابد.همچنین  می توان از نیروهای بازنشسته مجرب 
تخصصی در بخش هایی که کمبود نیروی انسانی وجود دارد، با 
شیوه هایی خاص وبصورت موقت تا تامین نیروی انسانی استفاده 
شود تا مشکلات بیماران در استان کاهش یابد. کمبود پزشک و 
پرســتار در هرمزگان بایستی باجدیت و فوری برطرف شود تا 
بیماران مشکلات کمتری را برای درمان داشته باشندو به شهری 

های همجوار کمتر مراجعه کنند . 
  کمبود آمبولانس در هرمزگان 

در خصوص کمبود آمبولانس از دو دهه قبل که در حوزه رسانه 
قلم می زنیم ، بارها گزارش و مقاله منتشــر کرده ایم ، در دولت 
های مختلــف فقط وعده هایی برای رفع ایــن کمبود و تامین 
آمبولانس موردنیاز در اســتان شــنیدم. بیشتر آمبولانس های 
موجود هم فرســوده و قراضه شده اند وبرخی به سختی تعمیر 
شدند و برخی هم قابل تعمیر نیستند.برخی از آمبولانس ها حتی 
شرایط ظاهری مساعدی هم ندارند. در این دو دهه بارها وعده 
تامین آمبولانس برای مراکز درمانی و اورژانس در هرمزگان داده 
شــده و این کمبود همچنان برطرف نشده و از آن طرف استان با 
کمبود تکنسین اورژانس و نیروی موردنیاز این بخش مواجه است.

کمبود پزشک و پرستار که سناریوی تکراری در استان است و 
دودش به چشم بیماران می رود.همچنان بیمارانی برای درمان شان 
به خارج از اســتان می روند و ســختی های زیادی را متحمل 
 می شوند . امید است مسئولان مربوطه این کمبودها را ببینند و 

نسخه ی درمانگری بپیچند .

 کاهش مراجعه به استان  های همجوار کاهش مراجعه به استان  های همجوار
 با  اتکاء به پزشکان هرمزگان  با  اتکاء به پزشکان هرمزگان 
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گروه خبر // عضو هیئت علمی دانشگاه هرمزگان برای سومین سال 
پیاپی در فهرست پژوهشگران پراستناد دو درصد برتر دنیا قرار 

گرفت. 
فهرست دو درصد دانشــمندان پراستناد جهان در سال ۲۰۲۴ 
براساس ارزیابی های انجام شده در دانشگاه استنفورد بر مبنای 
شاخص های شناخته شــده و اطلاعات مندرج در اسکوپوس 
معرفی شــدند که نام دکتر احمد همایــی عضو هیئت علمی 
 دانشــگاه هرمزگان برای سومین ســال پیاپی در این فهرست

 قرار دارد.
این فهرســت، عملکرد اســتنادی نویســندگان را از لحاظ 
نمره شــاخص اســتنادی مرکب آنان در بازه زمانی ۱۹۶۰ تا 
۲۰۲۳ در ۲۲ حــوزه موضوعی اصلــی و ۱۷۴ حوزه فرعی 
تحلیــل کرده و براین اســاس نویســندگانی را کــه در زمره 

پژوهشــگران پراســتناد دو درصد برتر جهان قرار گرفته اند، 
به تفکیک در دو »فهرســت ۲ درصد دانشــمندان پر استناد 
بر اســاس عملکرد کل مدت خدمت« و »فهرســت ۲ درصد 
 دانشــمندان پراستناد براســاس عملکرد آخرین سال ۲۰۲۳« 

معرفی کرده است.
نام دکتر احمد همایی استاد بیوشیمی دانشگاه هرمزگان در هر 
دو فهرســت دو درصد برتر دوران خدمــت و دو درصد برتر 
یک ســاله وجود دارد.به گزارش ایسنا، شــاخص استنادی 
مرکب )composite citation index( مجموعه ای از شش 
شاخص استنادی اســت. این شاخص به جای تمرکز بر تعداد 
مقالات بر تأثیر مقالات )تعداد استناد( تمرکز می کند، همچنین 
 نگاهی به اطلاعاتی نظیر هم نویســندگی و موقعیت نویســنده

 نیز دارد.

یک نخبه هرمزگانی در فهرست پژوهشگران پراستناد 
دو درصد برتر دنیا 

دادنامه
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گردشکار: بتاریخ هفتم مهرماه یکهزار و چهارصد و سه در وقت فوق العاده جلسه شعبه دادگاه اصل 49 قانون اساسی استان 
هرمزگان به تصدی اینجانب امضاء کننده ذیل تشکیل و پرونده کلاسه پیوست تحت نظر است دادگاه با عنایت به جمیع 
اوراق و محتویات پرونده ختم رسیدگی را اعلام و با استعانت از درگاه حضرت احدیت به شرح ذیل مبادرت به صدور 

رأی مینماید.
»رای دادگاه«

در خصوص شش دانگ یک قطعه زمین واقع در شهرستان بستک ،بخش جناح ، روستای عالی احمدان، قطعه 65 به مساحت 
425 متر مربع از طرف ستاد اجرائی فرمان حضرت امام )ره( به عنوان ملک بایر بلاصاحب معرفی گردیده است این دادگاه 
 پس از بررسی های اولیه طی دادنامه شماره 140340390001603666مورخه 1403/05/29مستنداً به تبصره ماده 10 اصلاحیه 
آئین نامه نحوه رسیدگی به پرونده های موضوع اصل 49 قانون اساسی مبادرت به صدور قرار سرپرستی می نماید و سپس 
قرار صادره به منظور حفظ حقوق مدعیان احتمالی در روزنامه کثیرالانتشار آگهی گردید و متعاقباً با عنایت به انقضاء مهلت 
یک ماهه انتشار آگهی و عدم مراجعه شخص یا اشخاصی به عنوان مدعی یا معترض و درخواست ستاد اجرایی طی نامه 
شماره 181/207062/ن مورخه 1403/07/02 مبنی بر صدور حکم تملک ملک موصوف ، النهایه این دادگاه با عنایت به 
عدم مراجعه شخص یا اشخاصی به عنوان مالک یا قائم مقام قانونی و یا وکیل مالک و توجهاً به تحقیقات و بررسیهای 
انجام شــده توسط ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( و اینکه ملک موضوع پرونده از مصادیق اموال بلاصاحب تلقی 
گردیده و هیچگونه اطلاعی از مالک و یا ورثه یا نماینده قانونی وی بدست نیامده ، لذا در راستای اجرای ماده 28 قانون 
مدنی و فتوای حضرت امام )ره( در تحریر الوســیله )کتاب لقطه( حکم به تملیک ستاد اجرائی فرمان حضرت امام )ره( 
 نسبت به ملک مزبور صادر و اعلام میدارد. رأی صادره غیابی و ظرف بیست روز پس از ابلاغ قابل واخواهی در این دادگاه

 می باشد.
مختار صادقي  - رئیس دادگاه اصل 49 قانون اساسي استان هرمزگان

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران
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یک نماینده مجلس:
سامانه خودنویس؛ ابزاری برای شفافیت در بازار 

مسکن است

  گروه اقتصادی // عضو کمیســیون عمران مجلس شورای 
اسلامی به اهمیت فعالیت سامانه خودنویس در کاهش انحصار 
مشاورین املاک اشاره کرد و تاکید کرد که این سامانه می تواند 
موجب شفافیت بازار مسکن شود.غلامرضا شریعتی اندراتی، 
نماینده مردم بهشــهر، گلوگاه و نکا و عضو کمیسیون عمران 
مجلس شــورای اســلامی در گفت وگو با  مهر با اشــاره به 
ضرورت اســتفاده از سامانه خودنویس در قراردادهای اجاره 
بهای مسکن گفت: »ســامانه خودنویس می تواند به شکستن 
انحصار مشــاورین املاک و کاهــش هزینه های مردم کمک 
کند. این ســامانه به افراد این امکان را می دهد که خودشــان 
مستقیماً معاملاتشان را ثبت و درج کنند که این فرآیند علاوه 
بر کاهش هزینه های اضافی، شــفافیت مالی را نیز در کشور 
افزایش می دهد.«وی با تاکید بر اینکه این ســامانه می تواند 
اطلاعــات دقیق تری در حوزه معاملات مســکن فراهم کند، 
افزود: »وجود واسطه ها در معاملات مسکن، به ویژه مشاورین 
امــلاک، در برخی موارد می تواند منجــر به ایجاد قیمت های 
کاذب شــود. با استفاده از سامانه خودنویس، این واسطه گری 
کاهش یافته و بازار اجاره بها به سمت شفافیت بیشتری حرکت 
می کند.«شریعتی اندراتی در ادامه اظهار کرد: »هر فردی که در 
یک معامله حضور دارد، طبیعتاً به دنبال منافع خود اســت و 
در بسیاری از موارد مشاورین املاک نیز به دنبال کسب سود 
بیشتر هستند. اما با اســتفاده از این سامانه، طرف های اصلی 
معامله، یعنی موجر و مستأجر یا فروشنده و خریدار، می توانند 
مســتقیماً با یکدیگر ارتباط برقرار کنند و از سودجویی های 
غیرضروری واســطه ها جلوگیری کنند.«وی همچنین به لزوم 
ایجاد شفافیت در معاملات مســکن توسط دولت اشاره کرد 
و گفت: »دولت و دســتگاه های اجرایی کشور باید با استفاده 
از ســامانه هایی مانند خودنویس، به شفافیت در بازار مسکن 
کمک کنند. وظیفه دولت این اســت که ابزارهایی را در اختیار 
مــردم قرار دهد تا آنها بتوانند به راحتی و بدون ســردرگمی 
معامــلات خود را انجام دهند.«شــریعتی اندراتی با تاکید بر 
اهمیت شفافیت در قوای ســه گانه و نقش آنها در حمایت از 
سامانه های مشــابه خودنویس تصریح کرد: »یکی از الزامات 
دستگاه های اجرایی کشــور و حتی قوای سه گانه، حمایت از 
این نوع سامانه ها است. سامانه خودنویس می تواند به عنوان 
یکی از ابزارهای شفاف سازی و کاهش تورم در بخش مسکن 
عمل کند و انتظار داریم که دولت و دیگر نهادها به طور جدی 
از آن حمایت کنند.«در پایان، شــریعتی اندراتی با اشــاره به 
تأثیر ســامانه خودنویس بر کاهش بار اقتصادی مردم گفت: 
»امیدواریم با اســتفاده از این سامانه، هزینه های اضافی که بر 
مردم برای انعقاد قرارداد اجاره بها تحمیل می شود، کاهش یابد 
و شاهد بهبود وضعیت بازار مسکن باشیم. سامانه خودنویس 
یک گام مهم در جهت تسهیل معاملات مسکن و بهبود شفافیت 

مالی در این حوزه است.«

تخلیه کِشتی کنجاله سویا در بندر شهید رجایی       

گروه اقتصادی // معــاون امور بندری و اقتصادی اداره  کل بنادر و 
دریانوردی هرمزگان از پهلودهی و آغاز تخلیه یک فروند کِشــتی 
حامل ۷۰ هزار تنُ کنجاله ســویا در بندر شهید رجایی خبرداد. به 
گزارش خبرنگار دریا ؛ »روح الله شــاعلیا« افزود: دومین کِشــتی 
حامل۷۰ هزار تنُ کنجاله ســویا در اسکله ۱۵ بندر شهید رجایی 
پهلودهی شده است.وی ادامه داد: به منظور تسریع در ارسال نهاده های 
دامی به داخل کشــور، این محموله طی ۱۰ روز و به صورت رویه 
حمل یکسره تخلیه و ارسال می شود.   معاون امور بندری و اقتصادی 
اداره  کل بنادر و دریانوردی هرمزگان گفت: مقرر شده روزانه ۲ هزار 
و ۵۰۰ تن کنجاله ســویا از این کشتی تخلیه و از طریق کامیون ها 
بارگیری و به سراسر کشور ارسال خواهد شد. شاعلیا افزود: پیش 
از این نیز یک شــناور حامل ۶۹ هزار و ۹۷۶ تنُ کنجاله سویا در 
بندر شهید رجایی پهلودهی شده بود. گفتنی است؛ کنجاله سویا از 
دانه سویا بدســت می آید و جزو فرآورده های با ارزش به حساب 
می آید و کاربرد اصلی این کنجاله در تغذیه حیوانات است.استفاده 
از کنجاله سویا به عنوان منبع پروتئین در مقایسه با منابع پروتئینی 
دیگر مانند کنجاله ماهی یا پروتئین های حیوانی، اقتصادی تر است.

بندر شــهید رجایی یکی از مهم ترین مبادی ورودی کالای اساسی 
کشور محسوب می شود که دارای ۱۸ باب انبار مسقف به مساحت 
۱۳۰ هزار متر مربع با ظرفیت بیش از ۳۵۰ هزار تنُ، تعداد ۶ پست 
اسکله ویژه کالای اساســی، ظرفیت ۱۰۰ هزار تنُ انواع کالاهای 
اساســی فله خشک، ۹۰ هزار متر مربع محوطه بارانداز و همچنین 
 تعداد ســه پایانه نگهداری فرآورده های روغن خوراکی به ظرفیت 

۳۷۰ هزار تنُ است.

اقتصادی

خبـر

مدیرعامل فولاد هرمزگان مطرح کرد 
 رکوردشکنی های پیاپی در واحد احیا مستقیم با 

تلاش جهادگونه کارکنان

  گروه اقتصادی // مدیرعامل شــرکت فولاد هرمزگان گفت: با 
تلاش و همت کارکنان فولاد هرمزگان در واحد احیا مستقیم توانستیم 
با رکوردشکنی بی سابقه، قله های موفقیت تولید را یکی پس از دیگری 
فتح کنیم.به گزارش خبرنگار دریا ، عطاالله معروفخانی مدیرعامل به 
همراه جمعی از معاونان و مدیران شرکت فولاد هرمزگان به منظور 
تکریم از واحد احیا مستقیم که در تولید ۶ ماهه رکوردشکنی کرد، از 
این واحد بازدید به عمل آوردند.معروفخانی در این بازدید ضمن اشاره 
به شرایط سخت تولید در تابستان برای واحدهای فولادسازی، بیان 
کرد: در سال جاری میزان قطعی برق بیشتر از سال های گذشته بود 
و ناچار به تعطیلی کامل واحد فولادسازی و انجام عملیات شات دان 
به صورت فرصت طلبانه شدیم.وی افزود: عملکرد و تلاش جهادگونه 
کارکنان واحدهای تولیدی در فولاد هرمزگان با وجود شرایط سخت 
آب و هوایی استان هرمزگان و گرمای طاقت فرسای تابستان باعث 
شد شاهد رکوردشــکنی های پیاپی در واحد احیا مستقیم باشیم و 
بالاترین میزان تولید ۶ ماه آهن اسفنجی در تاریخ فولاد هرمزگان 
رقم خورد.مدیرعامل شــرکت فولاد هرمزگان در ادامه عنوان کرد: 
امیدوار هستیم در سال های آینده شاهد کاهش محدودیت های برق و 
گاز باشیم تا بتوانیم با تمام توان محصول تولید و رکوردشکنی کنیم؛ 
چرا که فولاد هرمزگان ثابت کرده اســت هر گاه محدودیت انرژی 
نداشته باشــد، به آسانی رکوردهای تولید را بسیار فراتر از ظرفیت 
اســمی ثبت و قله های افتخار را یکی پس از دیگری فتح می کند.
معروفخانی در پایان خاطرنشان کرد: با تدابیر اندیشیده شده به ویژه 
انجام عملیات شات دان در تابستان، امیدوار هستیم باز هم با کاهش 
محدودیت ها رکوردشکنی کنیم. اما از هم اکنون نگرانی ها در مورد 
قطعی گاز برای فصل ســرما آغاز شده که انتظار داریم پیش از فرا 
رسیدن سرما، تدابیری در این خصوص از سوی دولتمردان اندیشیده 
شد.در این بازدید سرپرست معاونت بهره برداری و مدیر واحد احیا 
مستقیم شــرکت فولاد هرمزگان گزارشی را در خصوص عملکرد 
این واحد، اجرای پروژه های گوناگون و تدابیر اندیشــیده شده برای 

رکوردشکنی به مدیرعامل ارائه کردند.

خبـر

گزارش اختصاصی // سرپرســت معاونت 
هرمزگان  فــولاد  شــرکت  بهره برداری 
دانش  و  بومی سازی  توانمندی  درخصوص 
فنی ایــن مجموعه برای ســاخت داخل 
تجهیزات اظهار کرد: شرکت فولاد هرمزگان 
طی چند ســال گذشته و هم گام با صنعت 
فولاد کشــور، به صورت جدی به مقوله 
بومی سازی و ســاخت داخل توجه کرده و 
توانسته در چند سال گذشته ده ها قطعه 
و تجهیز استراتژیک را بومی سازی کند و 
ضمن ارتقای دانش فنی در زمینه مهندسی 
و ارتباط با شرکت های سازنده داخلی طی 
چند سال گذشــته عملکرد مثبت و قابل 

قبولی را به ثبت برساند.
به گزارش خبرنگار دریا ، مجید ابوعطیوی با بیان 
این مطلب در ادامه افزود: ما در فولاد هرمزگان، 
در زمینه بومی سازی، رویکرد کاهش انحصار در 
تامین قطعات خارجی، کاهش وابستگی تامین 
قطعات به ارز خارجی طی سال گذشته موفق 
شــدیم بیش از ۴میلیون دلار قطعه و تجهیز را 
برای نخستین بار بومی سازی کنیم که در ۶ماه 
نخست امسال این میزان به بیش از ۳میلیون دلار 

رسیده است.
وی با اشــاره به اهمیت بومی سازی در صنعت 
فولاد گفــت: تحریم ها مانع همــکاری کافی 
تامین کنندگان خارجی با شرکت های ایرانی شد 
و بسیاری از شرکت های خارجی ارتباط خود را 
با فولادسازان ایرانی قطع کردند. در این شرایط، 
تولیدکنندگان ایرانی مجبــور به تأمین برخی 
قطعات و مــواد اولیه مورد نیاز خود از تجار با 
هزینه هایی بیشــتر از قبل شــدند و در نهایت 
افزایش نرخ ارز نیز به عنوان یک مولفه مهم در 

واردات بر پیچیدگی این موضوع افزود.
ابوعطیوی تصریــح کرد: بــرای مقابله با این 
وضعیت، تولیدکنندگان ایرانی آســتین  همت 
بالا زدنــد و راهکارهای جایگزیــن بهتر از 
واردات را دنبال کردند که در این زمینه، بهترین 
راهکار استفاده از ساخت داخل و بومی سازی 

تجهیزات، ماشین آلات، قطعات، مواد اولیه و حتی 
تکنولوژی های روز دنیا بود. یکی از صنایعی که 
به عنوان پیشگام در نهضت بومی سازی و قطع 
وابســتگی به واردات مطرح شد، صنعت فولاد 
بود. به طوری که تولیدکنندگان این صنعت دست 
در دست هم با کمک سازندگان و تامین کنندگان 
داخلی، موفق به برطرف شــدن بســیاری از 
نیازهای خود بدون کمک گرفتن از خارجی ها 

و واردات شدند.
سرپرســت معاونت بهره برداری شرکت فولاد 
هرمزگان در پایان تصریح کرد: رویکرد فولاد 
هرمزگان توســعه توانمندی سازندگان داخلی، 
رونق اقتصادی کشــور و حرکت در راســتای 
توسعه پایدار اســت. امیدواریم در ادامه بتوانیم 
باز هم ســهم بومی سازی را در فولاد هرمزگان 
افزایش دهیم و به صرفه جویی ارزی و جلوگیری 

از خروج ارز از کشور کمک کنیم.
 به دنبال تامین پایــدار مواد اولیه صنایع 

فولاد هستیم
رئیس سازمان صمت اســتان هرمزگان گفت: 
فولاد هرمزگان در سه سال گذشته پروژه های 
بزرگی را برای تکمیل زنجیره و دستیابی به هدف 
۱۰ میلیون تنی تولید فولاد در استان هرمزگان 
آغاز کرده است که امیدواریم این پروژه ها طبق 

زمان بندی اعلام شده به بهره برداری برسند.
خلیل قاسمی رئیس ســازمان صنعت، معدن 

و تجارت به همراه ابراهیم شــاکری زاده رئیس 
سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان هرمزگان 
و تعدادی از مسئولان سازمان صمت و سازمان 
مدیریت و برنامه ریزی استان هرمزگان از شرکت 
فولاد هرمزگان و طرح های توســعه ای بازدید 

کردند.
در این بازدید، خلیل قاســمی بیــان کرد: در 
سلســله بازدیدهای دوره ای سازمان صمت و 
سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان هرمزگان 
از پروژه های بزرگ توســعه ای در دست اقدام 
اســتانی، به فولاد هرمــزگان آمده ایم؛ چرا که 
این شــرکت در زنجیره ۱۰ میلیون تنی فولاد  
هدف گذاری شده برای این استان، نقش آفرینی 

می کند.
وی افزود: خوشــبختانه یکی از واحدهایی که 
اجرای طرح های توسعه ای خود را در سه سال 
گذشــته آغاز کرده و به طور قابل قبولی پیش 
می رود، فولاد هرمزگان است و امیدوار هستیم 
مطابق بــا زمان بندی اعلام شــده، پروژه ها به 
بهره برداری برسند. زیرا با اتمام پروژه های فولاد 
هرمزگان، دستیابی به اهداف توسعه صنعت فولاد 

در استان هرمزگان امکان پذیر خواهد بود.
  برنامه ریزی برای تامین مواد اولیه

رئیس ســازمان صمت اســتان هرمــزگان با 
اشــاره به لزوم تکمیل زنجیره فولاد در استان، 
خاطرنشان کرد: مطابق با هدف گذاری صورت 

گرفته برای توســعه صنعت فولاد در اســتان 
هرمزگان از معادن تــا محصول نهایی در نظر 
گرفته شده است. محصولات این زنجیره کامل 
 هم برای صــادرات و هم برای مصرف داخلی

 لحاظ می شود.
قاســمی در خصوص تامین مواد اولیه زنجیره 
فولاد استان هرمزگان، تصریح کرد: خوشبختانه 
ذخایر نســبتا خوبی از سنگ آهن هماتیتی در 
شمال استان و شمال شهر بندرعباس شناسایی 
شده و تخمین زده می شود حدود ۸۰۰ میلیون 
تن از این ذخایر وجود داشــته باشد. استخراج 
از این ذخایر نیازمند ســرمایه گذاری در ابتدای 
زنجیره یعنی تولید کنسانتره و گندله بوده تا بتوانیم 
به محصولات نهایی یعنی مقاطع طویل و ورق 

فولادی نیز برسیم.
وی ادامه داد: امیدوار هســتیم پروژه های فولاد 
هرمزگان که به خوبی پیش می روند، به زودی به 
بهره برداری برسند تا اثرات آن را بر استان هم از 
نظر ایجاد اشتغال و هم افزایش تولید محصولات 

فولادی شاهد باشیم.
  از پروژه ها در همه زمینه ها حمایت می کنیم

رئیس سازمان صمت استان هرمزگان با اشاره به 
حمایت های این سازمان از پروژه های در دست 
اقدام، تاکید کرد: ســازمان صمت از پروژه های 
در دســت اقدام صنعتــی در زمینه های صدور 
مجوزهای لازم، تامین مالی، تامین مواد اولیه از 
طریق شرکت های در حال توسعه حمایت می کند 
که یکی از این حمایت ها تامین مواد اولیه بوده و 
فولاد هرمزگان نیز می تواند با حضور در ابتدای 
زنجیره به ویژه برای تولید کنسانتره و گندله، نقش 
خود را در زنجیره فولاد استان پررنگ تر کند. این 
امکان در سازمان صمت استان هرمزگان وجود 
دارد که ذخایر معدنی در اختیار واحدهای بزرگ 
استان قرار گیرد تا دغدغه تامین مواد اولیه برای 

صنعت فولاد رفع شود.
قاســمی در پایان ضمن تقدیر از فعالیت های 
فــولاد هرمزگان، عنوان کرد: این شــرکت در 
حوزه های گوناگونی همچون مســئولیت های 
اجتماعی، ورزش، توســعه صنعت فولاد و…. 
 حضور بســیار فعالــی دارد و ایــن موضوع

 قابل تقدیر است.
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بومی سازی ده ها قطعه استراتژیک جدید در فولاد هرمزگان
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گروه اقتصادی // مردم هنگام مراجعه به پمپ بنزین ها 
با پیشنهاد خرید مکمل ازسوی متصدیان جایگاه مواجه 
می شوند. متصدیان جایگاه ها برای فروش مکمل ها از این 
ترفند استفاده می کنند که با این افزودنی ها، اکتان بنزین 
 بالاتر می رود و می تواند عملکرد موتور خودرو و شتاب آن

 را بهتر کند. 
ایــن افراد برای ترغیب مردم به خرید مکمل، می گویند که بنزین 
تولیدی در کشور برای خودرو خوب نیست و بااستفاده از مکمل ها 
می توانند رسوب زدایی کنند و حتی پیشنهاد می دهند هر دو یا سه بار 
که باک خودرو را پر از بنزین می کنند، از این افزودنی ها اســتفاده 
شود.برخی می گویند مکمل ها بر اساس نوع ساختار، کاربردهای 
متفاوتی دارد. برخی از مکمل ها باعث احتراق بهتر و برخی حرکت 
قطعات متحرک را تسهیل و اصطکاک را کمتر می کند. با این حال 
استفاده از هر نوع مکمل، لزوما عملکرد موتور را بهبود نمی بخشد 
و هر مکمل ویژگی های معینــی دارد. برخی هم معتقدند مکمل 
بنزین بیشــتر مناسب خودروهایی است که کارکرد و عمر بالایی 
دارند و اگر خودرو نو باشد و موتور آن منظم کار می کند، نیازی به 
استفاده از مکمل بنزین ندارد. اما برخی از مردم به دلیل این که اکتان 
بنزین بالاتر برود، ازمکمل های سوخت استفاده می کنند. برخی از 
جایگاه داران نیز به همین دلیل اقدام به عرضه مکمل ها می کردند، 
اما بر اساس اعلام شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی، فروش 
مکمل بنزین در جایگاه ممنوع و غیرقانونی است. شرکت پالایش 
و پخش فرآورده های نفتی زمستان سال گذشته با نصب اطلاعیه ای 
درجایگاه های سوخت اعلام کرد که عرضه انواع افزودنی و مکمل 
سوخت در جایگاه های سراسر کشور غیرمجاز است و تاکید کرد 
که حتما با این موضوع برخورد می شــود و حتی این متخلفان به 

تعزیرات معرفی خواهند شد تا برخورد قانونی با آنها انجام شود.

    فروش بنزین به اسم مکمل، لیتری ۵۰۰ هزار تومان
پس از ابلاغ ممنوعیت فروش مکمل اکتان سوخت در جایگاه های 
عرضــه بنزین به تازگی برخی از جایگاه هــا اقدام به فروش این 
مکمل ها می کنند، حتی مشاهده شده که برخی از جایگاه ها مکملی 
را  که با بنزین پرشــده به مردم با قیمت هایی تا ۵۰۰ هزار تومان 
می فروشند. بررسی ها نشــان می دهد حدود ۹۰درصد مکمل ها 
در جایگاه ها فیک و تقلبی هســتند و بــا بنزین و گاهی با الکل 
پرشده و به اسم مکمل فروخته می شوند. حتی برخی جایگاه داران 
بدون اجازه مشــتریان این کار را انجام می دهند و در خواســت 
وجه آن را می کنند.برخی از کارگرهای پمپ بنزین ها وقتی افراد 
برای سوخت گیری با مشکل مواجه می شوند به عنوان این که باک 
خودرو هوا دارد، عنوان می کنند برای حل این مشکل باید از مکمل 
استفاده شود که این موضوع صحیح نیست. کارکنان این جایگاه ها 
در زمان ســوخت گیری، برای فروش مکمل اکتان افزا بازاریابی 
می کنند به این طریق که بنزین عرضه شده را فاقداکتان مناسب و 
آسیب رسان به موتور خودرو معرفی  و راهکار حل این مسأله را 
خرید یک اکتان افزا و ریختن آن در باک خودرو عنوان می کنند. 
شرکت پخش فرآورده های نفتی تاکید دارد که بنزین معمولی نیاز 
به مکمل ندارد. تولید بنزین، نفت گاز در پالایشگاه های کشور بر 

اساس استانداردها انجام می شود.
    بنزین تولیدی کشور نیاز به مکمل ندارد

مدیرعامل شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران درخصوص 
فروش مجدد برخی از جایگاه ها به مکمل سوخت اکتان گفت: از 

نظر ما نیازی به فروش مکمل اکتان ســوخت در جایگاه نیست 
و جایگاه هــای عرضه ســوخت اجازه فــروش ندارند. کرامت 
ویس کرمی با بیان این که در حال حاضر بنزین تولیدی کشور نیازی 
به مکمل اکتان سوختی ندارد، افزود: »به جایگاه های سوختی تذکر 
داده ایم که این مکمل ها را نفروشند و اگر دیده شود با آن برخورد 

خواهد شد.«
    مکمل های سوخت نه متولی دارد نه استاندارد

ســخنگوی صنف جایگاه داران سوخت در گفت وگو با خبرنگار 
جام جم در مورد فروش مکمل های سوخت در جایگاه ها، اظهار 
کرد: »شرکت پخش فرآورده های نفتی سال گذشته اعلام کرد که 
جایگاه داران مجاز به فروش مکمل های سوخت نیستند. با این حال 
ممکن اســت متصدیان سکوها در پمپ بنزین ها برای درآمدزایی 
خودشــان و بدون اطلاع مالک این کار را انجام دهند که تخلف 

است.«
رضــا نواز با بیان این که متاســفانه برخی از مــردم برای خرید 
مکمل ها، درخواست ها می کنند، تاکید کرد: »مردم می توانند فروش 
مکمل ها را اطلاع دهند تا با تخلفات برخورد شود، البته درخواست 
داریم افراد از این مکمل ها اســتفاده نکنند، اما وقتی تقاضا وجود 
دارد، عرضه هم وجود خواهد داشت. این تخلف خیلی زیاد نیست 
و بیشتر در اســتان تهران و برخی شهرهای بزرگ مشاهده شده 
و آمار بســیار بالایی هم ندارد.« وی گفــت: »حتی امکان دارد 
در فروش مکمل هــا تخلف هم رخ دهد، امــا متولی باید برای 
مکمل های ســوخت در کشور استاندارد و قیمت تعیین کند که با 

این کار، تخلفات در این زمینه کاهش می یابد. متاسفانه مکمل هایی 
که وارد کشور می شود در ایران تولید شده؛ نه قیمت روی آن درج 
 شده و نه استاندارد مشخص دارد که امکان سودجویی و تقلب به 
این دلیل است.« سخنگوی صنف جایگاه داران تصریح کرد: »حتی 
در مکمل هایی که در فروشــگاه ها و... نیز عرضه می شود، ممکن 
اســت تقلب رخ دهد، زیرا این موضوع در کشور متولی ندارد و 
از سوی دیگر اســتانداردی برای آن نیست؛ همچنین نظارت در 
بحث عرضه و فروش مکمل ها و تولیــد آن وجود ندارد.« نواز 
تصریح کرد: »اگر مردم فروش مکمل ها را در جایگاه ها گزارش 
دهند قطعا به آن رســیدگی خواهیم کــرد و با تخلفات برخورد 
خواهیم کرد. مشکل اینجاست که برخی از افراد خودشان تقاضا 
 می کنند و اگر تقاضایی نباشــد، آمار این تخلف به شدت کاهش

 پیدا می کند«.
  مکمل های بی تاثیر

مکمل هایی که با نام اکتان افزایی عرضه می شود، هیچ تأثیری در 
افزایش کیفیت سوخت یا به سوزی آن ندارد و ادعای فروشندگان 
این مکمل ها درخصوص اکتان افزایی و ارتقای کیفیت سوخت با 
این مکمل ها به هیچ وجه مورد تأیید شرکت ملی پخش فرآورده های 
نفتی نیست و عرضه این مکمل ها هیچ مجوزی از سوی این شرکت، 
سازمان حفاظت محیط زیست یا دیگر مراجع رسمی ندارد.عرضه 
و فروش هر نوع مکمل ســوخت در جایگاه های عرضه سوخت 
کشــور اکیدا ممنوع اســت و اگر مردم با موردی مواجه شدند، 
می توانند گزارش های خود را به بازرسی مناطق یا شماره ۰۹۶۲۷ 
اطلاع دهند. سوخت تولیدی کشور دارای استانداردهای ملی است 
و کیفیت مناسبی برای مصرف دارد و نیاز به هیچ نوع مکملی مثل 

مکمل های اکتان افزا ندارد.

جیب بری یا سوخت گیری! 

گروه اقتصادی // صنایع هرمزگان روزانه به حدود هفتصد مگاوات برق نیاز دارند.
خلیل قاسمی رئیس سازمان صمت هرمزگان در بازدید از صنایع غرب شهر بندرعباس گفت: گرچه هدف گذاری شده تا صنایع بزرگ مانند 
شرکت های تولید فولاد و آلومینیوم با ساخت نیروگاه دستکم روزانه پانصد مگاوات برق تولید و استفاده کنند، اما صنایع کوچک همچنان 

به برق شهری وابسته اند.
ابراهیم شــاکری رئیس ســازمان مدیریت و برنامه ریزی هرمزگان هم در این بازدید گفت: پســت برق ۶۳ بــه ۲۰ کیلو وات جرون 
در بندرعباس تا پایان ســال ۱۴۰۴ ســاخته و وارد مدار می شــود تا نیاز صنایع کوچک به برق شهری نیز کاهش یابد.در برنامه هفتم 
توســعه همه صنایع بزرگ کشــور مؤظف به ســاخت نیروگاه برای رفع نیاز بــه برق و در صورت امکان فروش بــرق تولیدی مازاد 
به شــبکه برق سراســری برای تامین برق پایدار صنایع کوچک هســتند.به گزارش خبرگزاری صدا وســیما مرکز خلیج فارس، در 
 طول برنامه هفتم توســعه باید ده هزار مگاوات برق در کشــور تولید شــود که پیش بینی می شود ســه هزار مگاوات آن در هرمزگان 

مصرف شود.
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رسیدگی را اعلام و با استعانت از درگاه حضرت احدیت به شرح ذیل مبادرت به صدور رأی مینماید.
»رای دادگاه«

در خصــوص شــش دانــگ یک قطعــه زمین واقع در شهرســتان بســتک ،بخــش جناح ، روســتای عالــی احمــدان، قطعه 85 به مســاحت 
500 متــر مربــع از طــرف ســتاد اجرائــی فرمــان حضرت امــام )ره( بــه عنوان ملــک بایــر بلاصاحب معرفــی گردیده اســت ایــن دادگاه 
 پــس از بررســی هــای اولیــه طــی دادنامــه شــماره 140340390000644413مورخــه 1403/03/09مســتنداً بــه تبصــره مــاده 10 اصلاحیه 
آئین نامه نحوه رسیدگی به پرونده های موضوع اصل 49 قانون اساسی مبادرت به صدور قرار سرپرستی می نماید و سپس قرار صادره به منظور حفظ حقوق 
مدعیان احتمالی در روزنامه کثیرالانتشار آگهی گردید و متعاقباً با عنایت به انقضاء مهلت یک ماهه انتشار آگهی و عدم مراجعه شخص یا اشخاصی به عنوان 
مدعی یا معترض و درخواست ستاد اجرایی طی نامه شماره 181/207123/ن مورخه 1403/07/02 مبنی بر صدور حکم تملک ملک موصوف ، النهایه این 
دادگاه با عنایت به عدم مراجعه شخص یا اشخاصی به عنوان مالک یا قائم مقام قانونی و یا وکیل مالک و توجهاً به تحقیقات و بررسیهای انجام شده توسط 
ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( و اینکه ملک موضوع پرونده از مصادیق اموال بلاصاحب تلقی گردیده و هیچگونه اطلاعی از مالک و یا ورثه یا نماینده 
قانونی وی بدست نیامده ، لذا در راستای اجرای ماده 28 قانون مدنی و فتوای حضرت امام )ره( در تحریر الوسیله )کتاب لقطه( حکم به تملیک ستاد اجرائی 
فرمان حضرت امام )ره( نسبت به ملک مزبور صادر و اعلام میدارد. رأی صادره غیابی و ظرف بیست روز پس از ابلاغ قابل واخواهی در این دادگاه می باشد.

مختار صادقي  - رئیس دادگاه اصل 49 قانون اساسي استان هرمزگان

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

۷۰۰ مگاوات برق ؛ نیاز روزانه صنایع هرمزگان 
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اجتماعی

معاون وزیر آموزش و پرورش  خبر داد
تغییر نحوه جذب معلمان دوره ابتدایی

  گروه اجتماعی// یکی از ارکان مهم در جذب معلم ابتدایی علاقه 
به کار کردن در حوزه کودک اســت اما طی سال های گذشته بعضاً 
معلمانی در مقطع ابتدایی جذب شده اند که دارای رشته غیرمربوط 
بوده انــد. طبق اعلام معــاون آموزش ابتدایــی وزارت آموزش و 
پــرورش زین پس جذب معلم ابتدایــی تخصصی تر خواهد بود.
رضوان حکیم زاده معاون آموزش ابتدایی وزارت آموزش و پرورش 
و سرپرست سازمان ملی تعلیم و تربیت کودک با بیان اینکه در دوره 
ابتدایی، در مدارس دولتی بیش از ۲۶۴ هزارمعلم  آموزگار ابتدایی و 
در مدارس غیردولتی نیز حدود ۷۰ هزار معلم مشغول فعالیت هستند، 
گفت: با مدیریت خوب و تدابیر وزیر محترم آموزش و پرورش و 
همچنین تلاش شــبانه روزی همکاران در سراسر کشور در ادارات 
و مناطق آموزش و پرورش و اداره کل اســتان ها، ســال تحصیلی 
جدید در حالی شــروع شد که همه کلاس های مقطع ابتدایی معلم 
داشتند؛ موضوعی که تقریباً بی سابقه یا لااقل کم سابقه بود.وی افزود: 
خوشبختانه در دوره ابتدایی، تعداد بسیار زیادی از آموزگاران عزیز با 
عشق و علاقه و انگیزه فراوان مشغول تعلیم و تربیت کودکان هستند 
و اکثریت آنان واقعاً اشتیاق لازم را دارند. حکیم زاده با اشاره به لزوم 
ساماندهی جذب و استخدام آموزگار، این مهم را لازمه بهبود کیفیت 
آموزشی در دوره ابتدایی دانست و ادامه داد: برخی از سیاست های 
غلطی که در سال های گذشته برای جذب معلم پیگیری و اجرا شد، 
منجر به جذب معلمانی با رشته های متفاوت شد که اصلًا برای معلم 
بودن در دوره ابتدایی آمادگی های لازم را کســب نکرده اند.معاون 
آموزش ابتدایی وزارت آموزش و پــرورش اضافه کرد: قطعاً اگر 
شخص در رشته ای تحصیل کرده باشد که ارتباطی با دنیای کودکان 
ندارد، احتمالاً آمادگی لازم را برای کار با کودکان نخواهد داشت و 
باید بپذیریم که کار تعلیم و تربیت کودکان یک کار تخصصی است 
و نیازمند دانش، نگرش و مهارت های مرتبط می باشــد.به گزارش 
ایران، این مقام مسئول تأکید کرد: در سال آینده حتماً در سیاست های 
جذب معلم در دوره ابتدایی تجدیدنظر خواهد شد و تنها معلمانی 
برای دوره ابتدایی جذب خواهند شد که حتماً در رشته های مرتبط با 
آموزش ابتدایی تحصیل کرده باشند. حکیم زاده با اشاره به نقش مهم 
آموزگاران در نظام آموزشی و تربیتی کشور، اظهار داشت: بسیار مهم 
است افرادی که قصد آموزگاری دارند، انگیزه و اشتیاق لازم برای 
کار با کودکان را داشــته باشند، بنابراین سیاست های جذب باید به 
گونه ای باشــد که افرادی که بیشترین اشتیاق و آمادگی را دارند در 
دوره ابتدایی  وارد شوند زیرا اعتقاد داریم هیچ کاری تخصصی تر و 

مهم تر و ارزشمندتر از تعلیم و تربیت کودکان نیست.

گروه اجتماعی// یک کارشــناس آموزش و 
پرورش به بررسی خطاهای تصحیح برگه های 
امتحانات نهایــی و تأثیر آن هــا بر نمرات 

دانش آموزان پرداخت. 
   افُت نمرات دانش آموزان در امتحانات نهایی به یکی 
از مسائل جدی تبدیل شــده است. دلایل متعددی 
از جمله تغییرات در طراحی ســؤالات، دشــواری 
آن ها، کاربردی نبودن محتوای دروس و روش های 
 تدریس غیرجذاب معلمان در این افُت نقش دارند.در 
نظام آموزشی فعلی، دانش آموزان با چالش های مهمی 
در یادگیری روبه رو هستند. بسیاری از دروس به نظر 
آن ها کاربرد عملی ندارند و این نداشــتن جذابیت، 
همراه با کیفیــت پایین تدریس برخی معلمان، مانع 
از یادگیری مؤثر مفاهیم می شود. نتیجه این وضعیت، 
ناتوانی دانش آموزان در پاسخ به سؤالات مفهومی در 
امتحانات نهایی است.در حالی که آموزش و پرورش 
اصرار دارد که استاندارد طراحی سؤالات را کاهش 
ندهد، این پرسش مطرح است که آیا به موازات این 
سخت گیری ها، توجه کافی به بهبود کیفیت آموزش 

در مدارس می شود؟
  به نظر می رسد تغییر در روش های تدریس و ایجاد 
انگیزه های لازم برای دانش آموزان می تواند به بهبود 
این وضعیت کمک کرده و معادله یادگیری را تغییر 

دهد.
  دشواری سؤالات، تنها یکی از ده ها دلیل

   در همین راســتا، حجت الله بنیادی؛ کارشــناس 
آموزش و پرورش درباره افُت نمرات دانش آموزان 
به دلیل دشواری ســؤالات امتحانات نهایی اظهار 
کرد: افزایش دشــواری سؤالات تنها عامل کاهش 
دو نمره ای میانگین نمرات امتحانات نهایی در بازه 
پنج ساله نیست. دلایل دیگری نیز برای این کاهش 
قابل بررســی اســت.وی افزود: بر اساس فلسفه 
تأسیس و مأموریت های تعیین شده در سند تحول و 
سایر قوانین، مرکز ارزشیابی و تضمین کیفیت نظام 
آمــوزش و پرورش باید گزارش هــای تحلیلی از 
وضعیت تحصیلی و نمرات دانش آموزان را به تفکیک 
دوره های تحصیلی و مناطق مختلف کشور به طور 
منظم منتشر کند، اما تاکنون چنین گزارش هایی که 

محرمانه هم نیستند، منتشر نشده است.
  اطلاعاتی که در دسترس پژوهشگران نیست

   بنیادی با اشاره به نبود داده های لازم برای تحلیل 
دقیق گفت: این خلاء و قصور بزرگ مانع از تحلیل 
دقیق دلایل افُــت معدل و شــناخت چالش ها و 
موانع پیشرفت نظام آموزش و پرورش می شود.این 
کارشناس آموزش و پرورش افزود: یکی از دلایل 
اصلی نمرات ضعیف دانش آموزان، کاربردی نبودن 
محتوای دروس و تناسب نداشتن روش های آموزشی 
با زندگی واقعی آن هاست. این عوامل موجب کاهش 
انگیزه و تلاش تحصیلی دانش آموزان شده است.وی 
با اشــاره به تأثیر آموزش های مجازی دوران کرونا 
گفــت: با وجود تلاش های معلمــان، آموزش های 
مجازی در آن دوره کیفیت و کارایی لازم را نداشت و 
بسیاری از دانش آموزان به حداقل های لازم دسترسی 
نداشتند. بنابراین، نمی توان اثرات این دوران بر نمرات 
امتحانات نهایی را نادیده گرفت، به ویژه در مدارس 

دولتی که این کاستی ها بیشتر بود.
  انگیزه کم معلمان برای تدریس

   این کارشــناس آموزش و پرورش درباره ارتباط 
مهــارت و انگیزه معلمان با نمــرات دانش آموزان 
گفت: افزایش انگیزه معلمــان از طریق بهبود نظام 
جبران خدمات و رفع مشــکلات معیشــتی آن ها، 
تکلیفی است که رهبر معظم انقلاب در سال ۱۳۹۲ 
به هر ســه قوه ابلاغ کردند، اما طی ۱۰ سال گذشته 
محقق نشده اســت. این مســئله، همراه با اجرای 
نادرست نظام رتبه بندی از ســال ۱۳۹۰، اثر منفی 
بر انگیزه معلمان داشته است.وی به ضعف دانش و 
مهارت معلمان جدیدالاستخدام اشاره کرد و گفت: 
استخدام حدود ۲۰۰ هزار معلم طی ۱۰ سال اخیر 
از طریق آزمون های استخدامی و روش های دیگر، 
بدون دوره های مهارت آموزی و تخصصی مناسب، 
یکی از دلایل کاهش نمرات امتحانات نهایی است.
بنیــادی ادامه داد: نبود برنامه ریزی مناســب برای 

آموزش های ضمن خدمت معلمان، بلاتکلیفی میان 
وزارت آموزش و پرورش و دانشــگاه فرهنگیان، و 
کاهش شدید کیفیت این دوره ها از دیگر عوامل مهمی 
است که نمی توان اثر آن ها را در کاهش نمرات نادیده 
گرفت.وی همچنین به تراکم بالای دانش آموزان در 
مــدارس دولتی، تعطیلی های مکرر به دلیل آلودگی 
هوا و کمبود گاز، که طی ســال های اخیر افزایش 
یافته، به عنــوان دیگر عوامل مؤثر در کاهش معدل 

اشاره کرد.
  تصحیح پراشکال برگه ها

   این کارشناس آموزش و پرورش درباره تغییر فرایند 
تصحیح برگه های امتحانــات نهایی گفت: یکی از 
تغییرات مهم در این فرایند، تغییر نحوه ارائه برگه های 
امتحانی به مصححان است. تفاوت اصلی این روش 
با گذشــته در این است که برگه های امتحانی دیگر 
به صورت کاغذی )بدون مشخصات دانش آموز( به 
مصحح داده نمی شود، بلکه تصویر برگه ها به صورت 
الکترونیکی در اختیار معلم قرار می گیرد و تصحیح 
بر روی نســخه الکترونیکی انجام می شود.بنیادی 
ادامه داد: آنچه به عنوان تصحیح الکترونیک مطرح 
است، در واقع ارائه نسخه الکترونیکی برگه به جای 
برگه کاغذی است، در حالی که تصحیح و نمره دهی 
همچنان توســط معلم انجام می شود. تنها کمکی که 
کامپیوتر ارائه می دهــد، جمع بندی نمرات هر برگه 
است و برای مســئولان حوزه تصحیح نیز فرآیند 
ثبت نمره را ســاده تر می کند.وی افزود: با این حال، 
بخش اصلی که همان تصحیح برگه ها است، همچنان 
توسط معلم انجام می شــود؛ بنابراین احتمال بروز 
خطاهای انسانی همچنان وجود دارد و شاید حتی 
به دلیل ســختی مطالعه از روی مانیتور، این خطاها 
افزایش یابد. کیفیت پایین اسکن برخی برگه ها، تأمین 
نشدن سخت افزارهای مناسب، به ویژه مانیتور برای 
مصححان، و اســتفاده گســترده از این روش برای 
ســه پایه تحصیلی بدون اطمینان از تطبیق یا برتری 

آن نسبت به روش های قبلی، از عوامل بالقوه بروز 
خطا و کاهش معدل هستند.این کارشناس آموزش 
و پرورش همچنین به شایستگی های مصححان اشاره 
کرد و گفت: یکی از عوامل مؤثر در کاهش نمرات، 
توجه ناکافی به معیارهایی مانند سابقه تدریس، دانش 
تخصصی، و تســلط بر روش های تدریس مختلف 
اســت که به دلیل استقبال اندک معلمان از تصحیح 
برگه ها، کمتر مورد توجه قرار گرفته اند. حق الزحمه 
پایین تصحیح و شرایط نامناسب برای مصححان نیز 
رغبت معلمان به این کار را کاهش داده و در نتیجه، 
بر نمرات دانش آموزان تأثیر گذاشته است.وی افزود: 
اشکالات و نواقص در تصحیح مکانیزه و سختی کار 
برای مصححــان، دقت تصحیح را کاهش داده و در 
افُت نمرات دانش آموزان در ســال های اخیر نقش 
قابل توجهی داشته اســت. در همین راستا، پیشنهاد 
می شــود آموزش و پرورش به جــای این روش 
تصحیح مکانیزه که تفاوت و برتری چندانی نسبت به 
روش کاغذی ندارد، از قابلیت های هوش مصنوعی 
بــرای برگزاری آزمون هــای دقیق تر و با کیفیت تر 
استفاده کند.بنیادی در ادامه گفت: هوش مصنوعی 
سال هاســت که در نظام های آموزشی کشورهای 
مختلف به کار گرفته شــده، اما در نظام آموزش و 
پرورش ما هنــوز از ظرفیت های این فناوری برای 
بهبود آموزش و ارزشــیابی دانش آموزان اســتفاده 
نشده اســت.به گزارش قدس آنلاین، وی در پایان 
خاطرنشان کرد: پیشــنهاد دیگر این است که مرکز 
سنجش و تضمین کیفیت آموزش و پرورش به طور 
رسمی و قانونی موظف شود که در بازه های زمانی 
منظم )دو تا پنج ساله(، گزارش های تحلیلی دقیقی 
از وضعیت تحصیلی دانش آموزان سراسر کشور تهیه 
و منتشر کند. نخستین گزارش این مرکز می تواند به 
دلایل افُت معدل دانش آموزان در ســال های اخیر 
اختصاص یابد، تا از این طریق اصلاحات لازم در 

نظام آموزشی صورت گیرد.

دلیل افُت نمرات دانش آموزان در امتحانات نهایی چیست؟

دانستنی های حقوقی

  اگر شخصی زودتر از والدین خودش فوت کند ارث به آن تعلق میگیرد یا خیر؟!

 اگر شخصی زودتر از والدین خود فوت کند،دیگر شخص متوفی وارث پدر و مادر خود محسوب 

نمی شود )زیرا زنده از مرده ارث میبرد نه برعکس(

قانوناً هیچ حقی برای فرزند شخص فوت شده و همسر او وجود ندارد.

 مگر اینکه والدین در زمان حیات فرزند خود مالی به نام متوفی کرده باشند یا به نفع آن ها

 وصیت کنند.
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علیرضــا حائری زاده  گــروه اجتماعی// مدیر کل 
بازرسی استان یزد با اشاره به کسب رتبه اول استان 
به لحــاظ کمترین میزان اعلام جرم و تخلف در بین 
استانهای کشور، اظهار داشت: طی یک سال گذشته 
یک هزار و ۱۱۵ مورد شکایت و دو هزار و ۳۱۳ گزارش 

فساد توسط بازرسی کل استان واصل شده است.
   به گــزارش خبرنگار دریا ؛ »رضــا مختاری« در جمع 
خبرنگاران ضمن قدردانی از تعامل اهالی رسانه با مجموعه 
بازرســی کل اســتان، گفت: یکی از رویکردهای اساسی 
ســازمان بازرســی را نظارت همگانی و افزایش هر چه 
بیشتر مشارکت های مردمی در این خصوص است. به گفته 
وی ســامانه ir .۱۳۶آماده دریافت شــکایت های مردمی 
است. وی ادامه داد: گاهاً نیز فسادی در دستگاهی به همراه 
مســتندات در این سامانه مطرح می شود که این موارد نیز با 
رعایت محرمانگی مشخصات فرد گزارش دهنده حتی برای 
همکاران مجموعه بازرســی، مورد بررسی و رسیدگی قرار 
می گیرد.مختاری به دیدارهای مردمی این مجموعه اشاره و 
عنوان کرد: واحد رسیدگی به شکایات در سال گذشته یک 
هزار و ۲۴۷ مورد مراجعه حضوری به بازرسی استان صورت 
گرفته است که ۱۳۰ مورد از این شکایات و گزارشها منجر 
به تشکیل پرونده شده و مابقی در شیوه های مختلف دیگر از 
جمله برگزاری جلسه، احضار مسئول و ارائه هشدارهای لازم 
و موارد دیگر مرتفع شده است.وی با بیان این که سامانه تلفنی 
۱۳۶ نیز به صورت شــبانه روزی آماده دریافت گزارش ها 

و شکایات مردمی است، خاطرنشــان کرد: در سال کاری 
گذشته، یک هزار و ۱۱۵ شکایت و دو هزار و ۳۱۳ گزارش 
فساد توسط بازرسی کل استان واصل شده است.وی تصریح 
کرد: نقض مقرارت، ســهل انگاری در انجام وظایف محوله، 
سوء استفاده از مقام و موقعیت شغلی، کسب منفعت و امتیاز 
غیرقانونی، رشاء، ارتشــاء و اختلاس، ارائه گزارش خلاف 
واقع، رفتار نامناسب و خلاف شئون اداری از جمله مضامین 
شــکایات و گزارشهای یک سال گذشته بوده است.بازرس 
کل استان گفت: براساس آمارهای سامانه بیشترین شکایات 
مربوط به شهرداری یزد، اداره کل راه و شهرسازی، اداره کل 
آموزش و پرورش استان، اداره کل صنعت، معدن و تجارت، 
بانک ملی، دانشــگاه علوم پزشکی استان، جهادکشاورزی 
استان، شــرکت آب و فاضلاب اســتان و اداره کل تامین 
اجتماعی بوده اســت.وی با بیان این که مجموعاً در یکسال 
گذشــته ۱۸۰ پرونده در بازرسی استان تشکیل شده است،   
عنوان کرد: علاوه بر ارسال تعداد ۱۹۰ گزارش به دستگاه های 
اجرایی در رابطه با این پرونده ها، ۶۸ نفر در قالب پرونده های 
متشکله به مراجع قضایی و هیات های برخورد با تخلفات 
اداری معرفی شده اند.وی از ارائه ۶۱۲ پیشنهاد به دستگاه های 
استان از سوی سازمان بازرسی استان در یک سال گذشته 
خبر داد و گفت: بازرسی کل استان در سال گذشته از حیث 
اجرای این پیشنهادات در کل کشور جایگاه دوم را به خود 
اختصاص داده است.بازرس کل استان گفت: بازرسی استان 
در سال گذشته از میان ۳۱ استان کشور کمترین میزان اعلام 

جرم و تخلف را داشته است چرا که رویکرد اصلی و اساسی 
بازرسی استان، آموزش، هدایت و پیشگیری از وقوع جرم و 
تخلف با آگاه ســازی در راستای حفاظت از سرمایه بزرگ 
نیروی انسانی بوده است .مختاری در بخش پایانی سخنانش 
ضمن اشــاره به انجام بازدیدهای سرزده بازرسان مجموعه 
از دســتگاه های اجرایی، به تشریح برخی موارد اثرگذاری 
فعالیت های سازمان بازرسی استان پرداخت و از جمله این 
موارد گفت: ۴۸ مودی مالیاتی فاقد هرگونه پرونده مالیاتی 
که هر کدام تراکنش واریزی بالای ۲۵ میلیارد تومان داشتند، 
در بررسی بازرسان از یکی از بانک های استان، شناسایی و 
به اداره کل امور مالیاتی استان برای رعایت عدالت مالیاتی 
 معرفی شــدند.وی همچنین در همین رابطه از شناســایی

 ۲۰ هزار فقره بارنامه برای افراد غیرمعتبر و بودن سابقه مالی 
در استان با هدف فرار مالیاتی خبر داد و گفت: هیات بازرسی 
 اســتان همچنین نسبت به شناســایی ۸۴ فرد مشکوک به

پول شویی را در استان شناسایی و به مراجع مربوطه معرفی 
شــدند.به گفته وی، در یکسال گذشته همچنین محاسبات 
نادرســت حقوق دولتی ۱۵ معدن در استان به میزان ۱۴۵۰ 
 میلیارد تومان از سوی بازرسی استان شناسایی شده که تاکنون 
۴۶۰ میلیــارد تومان آن وصول شــده اســت.مختاری از 
شناســایی ۱۱۹۰ فقره چک در وجه شهرداری که از زمان 
سررسید آنها بسیار گذشته و بلاتکلیف مانده بود نیز خبر داد 
 و گفت: اقدامات صورت گرفته در این باره منجر به استیفاء 

۳۱۶ میلیارد ریال حقوق شهرداری شد.

اعلام کمترین میزان جرم و تخلف یزدی ها در بین استان های کشور 

گروه اجتماعی// علیرضا کاظمی بر اســتقرار رتبه بندی برای 
فاقدین و نو استخدامی ها تأکید کرد و گفت: انتظار می رود پایش 
آیین نامه رتبه بندی قبلی و تدوین آیین نامه جدید با سرعت و 

دقت پیگیری شود.
   علیرضا کاظمی وزیر آموزش وپرورش در بیست و پنجمین جلسه شورای 
معاونان که در محل وزارت آموزش وپرورش برگزار شد با اشاره به تدوین 
آیین نامه جدید رتبه بندی معلمان بیان کرد: انتظار می رود پایش آیین نامه 
رتبه بندی قبلی و تدوین آیین نامه جدید با سرعت و دقت پیگیری شود.

وی بر استقرار رتبه بندی برای فاقدین و نو استخدامی ها تأکید کرد.کاظمی 
به لایحه بودجه سال آینده اشاره کرد و گفت: در این مسیر باید همه نیازها 
به سرعت احصا و حداقل ۵۰ درصد پاداش بازنشستگی فرهنگیان در سال 

جاری و سال آینده در بودجه گنجانده شود تا پرداخت ها به روز شود.وزیر 
آموزش وپرورش با ارائه گزارشی از دیدارهای اخیر و نشست شورای عالی 
به ریاست رئیس جمهور، بیان کرد: در تمام دیدارها و نشست ها تأکید کردم 
که سیاست کلان ما در آموزش وپرورش، ارتقای جایگاه نظام تعلیم وتربیت 
اســت و این ارتقا به نقشه راه نیاز دارد.وی افزود: برای دومین بار در ۱۱ 
سال اخیر جلسه شورای عالی آموزش وپرورش با حضور رئیس جمهور 
برگزار شــد و این رویکرد بازتاب های خوبی داشته است و این امر در 

مسیر پیش رو منجر به رفع بسیاری از مسائل آموزش وپرورش خواهد 
شد. وی خروجی جلسه بعد از نشست شورای عالی آموزش وپرورش را 
مثبت ارزیابی کرد و گفت بعدازاین نشست، رئیس جمهور اعلام آمادگی 
کرد که مشکل فضاهای آموزشی کشور را بر اساس نیازمندی ها و طرح 
و برنامه هــای اعلامی، حل وفصل کند.کاظمی ادامه داد: باید مســائل و 
نیازمندی های آموزش وپرورش را احصا و سازماندهی کنیم تا با طراحی 
متقن و دقیق از سایر دستگاه ها و نهادها مطالبه کنیم.در ادامه جلسه حسین 

صادقی رئیس مرکز روابط عمومی با ارائه گزارشــی تصویری، بازتاب 
رســانه ای اخبار آموزش وپرورش را در دو هفته گذشته را تشریح کرد 
و بر حضور اعضای شورای معاونان در استودیو نگاه برای تبیین برنامه ها 
و سیاســت های هر معاونت تأکید کرد.به گزارش فارس، حامد علامتی 
مدیرعامل کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان نیز با ارائه گزارشی 
از جشنواره کودکان و نوجوانان به تشریح اقدامات کانون پرورش فکری 
در جشنواره اخیر پرداخت.همچنین در ادامه علیرضا کمرئی، علی باقری و 
حجت الاسلام والمسلمین علی لطیفی، علی فرهادی، علی زرافشان و دیگر 
اعضای کارگروه های آموزش وپرورش مواردی از اقدامات انجام شــده 
در حوزه های مختلف را تشــریح و وزیر آموزش وپرورش نیز بر اساس 

گزارش های مطرح شده، دستوراتی صادر کرد.

وزیر آموزش وپرورش: 

معلمان فاقد رتبه و نواستخدامی ها رتبه بندی می شوندمعلمان فاقد رتبه و نواستخدامی ها رتبه بندی می شوند
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نیما نجفی قهرمان مسابقات شطرنج بلیتس شد
  حســین نارنجی نسب – گروه ورزشی //  مسابقات شطرنج 
جدول بلیتس) برق آسا ( یادواره زنده یاد بردیا گله داری در سالن 
زنده یاد بردیا گله داری برگزار شد که با قهرمانی نیما نجفی  پایان 
یافت. به گــزارش خبرنگاردریا ؛در جدول بلیتس این رقابت ها 
۱۰۰ شطرنجباز حضور داشتند. که در ۱۱ دور به روش  سوئیسی 
باهم به رقابت پرداختند. در پایان نیما نجفی  از بندرعباس عنوان 
قهرمانی این رقابت ها را به خــود اختصاص داد. ایلیا درینی از 
جیرفت در مکان دوم ایســتاد. مجتبی صفری اسکندری درجای 
سوم ایستاد ، ایلیا شــول از سیرجان ،  فرشاد ثمره شاه پسند از 
کرمان و بهتاش ســلیمی فرد از بوشهر به ترتیب چهارم تا ششم 
شــدند.بازیکن برتر زیر ریتینگ ۱۸۰۰،  امیرمحمد موسوی از 
بندرعباس، بازیکن برتر زیر ریتینگ ۱۷۰۰ ، ســینا امیرافضلی 
از جیرفت، بازیکن برتر زیر ریتینــگ ۱۶۰۰، آرتین بحرینی از 
بندرعباس، بازیکن برتر بدون ریتینگ ،  کارن عقیلی ساحلی از 
بندر خمیر، بازیکن برتر پیشکسوت  اسماعیل درینی از جیرفت و 
بازیکن برتر بانو ،  فاطمه شاهی مریدی از سیرجان معرفی شدند. 
سرداوری این مسابقات را داور  فیده مهدی زاهدی بر عهده داشت. 

*  مهرداد صداقتی قهرمان مسابقات شطرنج رپید
  مسابقات شطرنج رپید ) سریع (یادواره زنده یاد بردیا گله داری با 
قهرمانی استاد فیده مهرداد صداقتی به پایان رسید.  مسابقات رپید 
یادواره زنده یاد بردیا گله داری  در سالن زنده یاد بردیا گله داری با 
رقابت ۱۲۶ شطرنجباز  در ۹ دور به روش سوئیسی برگزار شد که 
در پایان ، مهرداد صداقتی از کرج عنوان قهرمانی را کسب کرد. پویا 
ماری اوریاد از شیراز و فرشاد ثمره شاه پسند از کرمان دوم و سوم 
شدند. محمدکیا مریدی چهارم، بهتاش سلیمی فرد از بوشهر پنجم و  
مجتبی وحدانی ششم شد. بازیکن برتر زیر ریتینگ ۱۸۰۰، امیرعلی 
نعمت الهی، بازیکن برتر زیــر ریتینگ ۱۷۰۰، علیرضا میاندهی 
از بندرعباس، بازیکن برتر زیر ریتینــگ ۱۶۰۰، آصف پلوان از 
بندرعباس، بازیکن برتر بدون ریتینگ، سینا امیرافضلی از جیرفت، 
بازیکن برتر پیشکسوت، محمدعلی طاهری از بندرعباس و بازیکن 
برتر بانو ،  پارمیس وطن از فارس معرفی شــدند. سرداوری این 

مسابقات را داور فیده مهدی زاهدی بر عهده داشت.

مسابقات والیبال قهرمانی جوانان هرمزگان
آکادمی والیبال خلیج فارس بندرعباس قهرمان شد

  گروه ورزشی // مســابقات والیبال قهرمانی جوانان استان 
هرمزگان با شــرکت هفت تیم آکادمی خلیج فارس بندرعباس، 
هیئت والیبال میناب، دریانورد بندرعباس، هیئت والیبال بندرخمیر، 
هیئت والیبال رودان، نام آوران بندرعباس و هیئت والیبال قشم در 
دو گروه سه و چهار تیمی برگزار شد. که پس از برگزاری مسابقات 
گروهی چهار  تیم آکادمی خلیج فارس بندرعباس، هیئت والیبال 
 میناب، هیئت والیبال رودان و نــام آوران بندرعباس به مرحله 
 نیمه نهایــی راه یافتند.به گزارش خبرنگار دریــا ؛ تیم آکادمی 
خلیج فارس بندرعباس با غلبه بر تیم هیئت میناب در مســابقه 
پایانی عنوان قهرمانی این دوره ازمسابقات  را کسب کرد. هیئت 
والیبال میناب عنوان دومی را به خود اختصاص داد و هیئت والیبال 

رودان و نام آوران بندرعباس مشترک سوم شدند.
*  اسامی بازیکنان تیم قهرمان

  بــرای تیــم آکادمی والیبــال خلیج فارس بندرعبــاس، علیرضا 
بنفیــری، علی دهیــادگاری، ابوالفضل جلال ونــدان، باراد علیمی، 
 امیراحمد محمدی، امیرمحمد محمدی، سینا بهرامی، باربد کوچکی، 
 سید رسول سلیمانی، محمد مهدی قاسمی، مهدی مظفری فرد، امیرحسن 
ولــی پور، مانی موافق و امیررضا مــرادی داراب خانی بازی کردند. 
کادر فنی: داود زارعیان ســرمربی ، محســن البوزهر ، محمدحسین 
 مظفــری، ســعید قدســی رودانی کمــک مربیان و  سرپرســت  

تیم محمود محمدی بودند.

هفته دوم لیگ برتر تپانچه بانوان کشور؛    
تیم تیراندازی هیات هرمزگان

 در صدر جدول قرار گرفت        
   گروه ورزشــی // هفته دوم هفدهمین دوره لیگ برتر تپانچه 
بانوان کشور در مجموعه ورزشــی تیراندازی آزادی تهران برگزار 
شد.به گزارش دریا ،مسابقات لیگ برتر تیراندازی با تپانچه بانوان 
کشــور با حضور هفت تیم در مجموعه تیراندازی آزادی تهران در 
حال برگزاری است که در هفته دوم  تیم تیراندازی هیات هرمزگان 
با غلبه برتیم ثاقب توانست در صدر جدول قرار گیرد .نفرات اعزامی 
تیم هیأت هرمزگان به این مســابقات سامیه یاسی ،هانیه رستمی ، 
فاطمه شکاری ،یسراصالحیان، به سرمربیگری نرگس خاکساری و 
سرپرستی مریم آقاخان بان می باشد.در پایان مسابقات هفته دوم  
هفدهمین دوره لیگ برتر تپانچه بانوان کشور این نتایج بدست آمد 

که به شرح زیر است:
هیات هرمزگان ۱۶ - ۱۴ ثاقب

هیات کرمان ۱۶ - ۴ پاس
پادما یدک ۱۷ - ۹ آذربایجان غربی.

ورزشی

حسین نارنجی نسب – گروه ورزشی //   تیم فولاد هرمزگان در 
هفته سوم لیگ برتر فوتسال بانوان به مصاف سایپای تهران در 

سالن فجر بندرعباس رفت.
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ تیم فولادبانوان هرمزگان بعد از برد شیرین 
درهفته دوم در بیرون از خانه در مقابل مس رفسنجان آمده بود تا درمصاف 
با تیم پر مهر وملی پوش ســایپا امتیاز کسب کند. دراین دیدار شاگردان 
کلثوم دارا در تیم فولاد آن چه در توان داشتند به نمایش گذاشتند والحق 
و انصاف چیزی کم نگذاشتند.هنوز ۱۲ دقیقه از بازی نگذشته بود که الهه 
شهلایی برای فولاد گلزنی کرد تا خوشحالی را به هواداران تیمش هدیه 
کند. اما این گل چهار دقیقه دوام نیاورد و نگار السادات یعقوبی بازی را 
به تساوی کشاند و در دقایق پایانی نیمه نخست هلیا معظمی گل دوم را 
برای تیمش به ثمر رساند تا نیمه نخست سایپا ۲ بریک پیش افتد.درنیمه 
دوم برتری با تیم مهمان بودو نگار الســادات یعقوبی سومین گل را در 
دروازه میزبان جای داد. تیم فــولاد بعد از دریافت این گل رو به بازی 
تهاجمی آورد و راضیه پرسه با ضربه دیدنی دروازه سایپا را فروریخت اما 
سایپا دست بردار نبود وبار دیگر یعقوبی بهترین بازیکن میدان گل سوم 
 خودش وچهارم تیمش را در دروازه فولاد کاشــت تااین بازی با نتیجه 
۴ بر۲ به سود سایپا به پایان برسد وصدرنشینی را همچنان در دست گیرد. 
تیم فولاد هرمزگان هفته چهارم  دربازی بیرون از خانه مهمان تیم رایزکو 

صفا دشت خواهد بود.

خبـر

سوپر لیگ فوتسال بانوان کشور

زور فولاد هرمزگان  به سایپا تهران نرسید

گروه ورزشی // در هفته هفتم لیگ برتر فوتسال کشور 
تیم های فولاد هرمزگان و فرش آرا مشهد در سالن فجر 

بندرعباس به مصاف هم رفتند.
   بــه گزارش خبرنگار دریا ؛ در این دیدار که به دلیل گرد و 
خاک شــدید و قطعی برق با وقفه ۳۰ دقیقه ای همراه بود، با 

نتیجه ۵ بر ۲ به سود فرش آرا مشهد پایان یافت، بهزاد عظیمی 
و احسان سلیمانی برای شاگردان علی امیری موفق به گلزنی 
شــدند.با این نتیجه تیم فولاد هرمزگان با کسب ۱۰ امتیاز در 
هفته هشتم رقابت ها جمعه ۲۷ مهرماه در سالن فجر بندرعباس 

از ساعت ۱۶ میزبان تیم گهر زمین سیرجان است.

لیگ برتر فوتسال مردان کشور
 شکست  فولاد هرمزگان مقابل فرش آرا 

 حسین نارنجی نســب - گروه ورزشی // در 
روز پایانی لیگ برتر فوتسال نوجوانان کشور  
تیم فوتســال فولاد هرمزگان موفق شد با 
برتری مقابل هیئت فوتبال قم جام قهرمانی 

را بالای سر ببرد.
  بــه گزارش خبرنگار دریــا ؛ در این دیدار که با 
نتیجه ۳ بر صفر به ســود تیم فولاد هرمزگان به 
 پایان رسید، ابوالحسن پشتکوهی، آرمین دهقانی و 
علی احمدی برای شــاگردان محمود حمزه پور 
موفق به گلزنی شــدند.با این نتیجــه تیم فولاد 
هرمزگان با کسب ۶ امتیاز عنوان قهرمانی را کسب 
کرد. ایمان جوذری )مدیر تیم(، محمود حمزه پور 
)سرمربی(، کیانوش جعفری، محمدرضا محمدی 
و محمد خــرم )مربی( و ایرج رنجبری )تدارکات( 
 اعضای کادرفنــی فولاد هرمزگان را تشــکیل 
می دهند.همچنین کیارش محمدی، امیررضا مظفری، 
آرمین دهقانی، امیرحسین حاجی زاده، ابوالحسن 
پشت کوهی، امیرحسین ناظری، امیرحسین علیزاده، 
علی احمدی، امیرمهدی برخورداری، سید آرمین 
حسینی، امیرعباس بلی زهی، محمدحسین ذاکری، 
آرمین حاتمی، صالح قربانی و محمدمهدی جوذری 

بازیکنان تیم فولاد هرمزگان هستند. 

لیگ برتر فوتسال نوجوانان کشور

فولاد هرمزگان، جام قهرمانی بالای سر برد

گروه ورزشی // معاون  ورزشــی اداره کل ورزش و جوانان 
استان هرمزگان با شــهردار و اعضای شورای اسلامی شهر 

بستک دیدار و گفت و گو کرد.
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ روزبه زابلی پور معاون  ورزشــی اداره 
کل ورزش و جوانان به همراه سعید مظفری مسئول آموزش اداره کل 
ورزش وجوانان، رضایی ملک معاون امور فرهنگی و یوسف برلس 
رئیس اداره ورزش و جوانان با حضور در دفتر  ایرانمنش شــهردار 
بستک با شــهردار این شهر و اعضای شورای اسلامی دیدار و گفت 
و گو کردند. در این دیدار معاون  ورزشــی اداره کل ورزش وجوانان 
استان، ضمن تشکر و تقدیر از تلاش های شهرداری و شورای اسلامی 
با ورزش و جوانان و همکاری دو جانبه ورزش و جوانان و شهرداری 
به طرح ملی ورزش و مردم تاکید و گفت؛  این طرح در شهرســتان 
بستک با همکاری شهرداری و شورای و با توجه زیر ساخت مناسبی 
که در این شهر وجود دارد می تواند اجرایی شود.روزبه زابلی با تاکید 
بر این که شــهر بستک ظرفیت بسیار خوبی در امر ورزش دارد بیان 
داشــت: ورزش و جوانان با همکاری شهرداری این آمادگی را دارد 
که  طرح ورزش و مردم در این شــهر اجرا کند. در پایان این جلسه 
از زحمات و تلاش های شــهردار و اعضای شــورای اسلامی شهر 
بســتک و همچنین خلیل رحیمی دبیر هیئت روستایی و بازی های 
بومی محلی شهرستان  بابت خدمات ارزنده تقدیر شد.همچنین معاون  
ورزشی اداره کل ورزش و جوانان  از سالن تیراندازی ، زمین والیبال 
ساحلی ، پارک بانوان و جاده سلامت شهرستان بستک  بازدید کرد.

معاون ورزشی اداره کل ورزش و جوانان هرمزگان:معاون ورزشی اداره کل ورزش و جوانان هرمزگان:

اداره کل ورزش آمادگی اجرایاداره کل ورزش آمادگی اجرای
 طرح ورزش و مردم را در بستک دارد طرح ورزش و مردم را در بستک دارد

حسن نارنجی نســب – گروه ورزشی// 
با حضور مســئولان ورزشــی استان و 
شــهرداری بندرعباس ، اعضای شورای 
شهر بندرعباس ، بازیکنان و کادر فنی، 
شهرداری  فوتبال  تیم  از  رونمایی  آیین 
انقلاب  فرهنگسرای  درمحل  بندرعباس 

برگزار شد.
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ در این آیین رسول 
جهانداری مدیر عامل باشگاه فرهنگی ورزشی 
و اجتماعی شهرداری بندرعباس، از حمایت 
همه جانبه شهرداری بندرعباس از تیم فوتبال 
این باشگاه خبر داد و اظهار داشت: در جلسه 
شورای شهر بندرعباس تیمداری رشته فوتبال 
از اعضای شورای شهر بندرعباس رای مثبت 
گرفت که جا دارد از اعضای محترم که برای 
تیمداری رای مثبــت دادند، قدردانی کنم.وی 
بیان کرد: مطمئن هستم نگاه اعضای شورا و 
شهردار حمایت همه جانبه از تیم فوتبال است 
و در این مســیر همه باید دست به دست هم 
دهیم تا پایان فصل با نتایج درخشان بتوانیم 
پاسخ مناســبی به اعتماد این عزیزان و مردم 
گرانقدرو ورزش دوســت شهر بندرعباس و 
استان هرمزگان بدهیم .در ادامه این آیین اصغر 
معماری دبیر هیئت فوتبال اســتان هرمزگان 
نیز با اشاره به توقع مردم استان از تیم فوتبال 
 شــهرداری بندرعباس اظهار داشت: در طی 

سال های گذشته شهرداری بندرعباس ثابت 
کرده هر گاه توان خود را در زمین اجرایی کرده 
بی شک حضور مردم و حمایت آنها بیشتر و 
 بهتر شده است و این شادابی و شکوفایی را 
می توان در تیم فصل جدید مشــاهده کرد.

مصیب نظری عضو شــورای اسلامی شهر 
بندرعباس دیگر سخنران این آیین بود که در 
بخشی از سخنان خود گفت: هر گاه نگاهمان به 
 سمت ورزش برود آسیب های اجتماعی کمتر 
می شود، و شــور و اشــتیاق و انگیزه در 
بیــن جوانان به وفور دیده شــد که جا دارد 
همه مجموعه های اســتان نه تنها شهرداری 
بندرعبــاس ، بلکه همه مســئولان در این 
مســیر ورود کرده و ثابت قدم باشــند.در 
بخش دیگری از این مراســم شهیدی مدیر 
حراست مجموعه شــهرداری  در خصوص 
 نگاه مثبت شــورا و شــهردار بــه ورزش 
حرفه ای عنوان داشت:تیم فوتبال شهرداری 
 سکان دار شــور و نشاط اجتماعی است و

  اگر هزینه ای هــم صورت می گیرد نوعی 
ســرمایه گذاریســت و نباید آنرا هزینه ای 
بیهوده بدانیم. شــهیدی اضافه کرد: گذشته 
ها را باید فراموش کنیــم ، با نگاه مثبت به 
آینده پیش برویــم و در این راه حامی کادر 
فنی و بــا بازیکنان قدرتمنــد تیم فوتبال 
هستیم و این اطمینان را می دهیم با همدلی  

و حمایت شــورای اسلامی شهر و شهردار و 
کادر باشگاه شهرداری، بازیکنان و کادر فنی 
در آرامش امسال با نتایج ارزشمند، شادی را 
برای هرمزگان هدیه خواهند داد. پرویز کریمی 
کاپیتــان تیم فوتبال شــهرداری بندرعباس، 
همدلی در بین تیم و نشــاندن شادی و لبخند 
را در دل مردم رســالت تیم فوتبال شهرداری 
بندرعباس دانست و بیان کرد: از وقتی به یاد 
دارم ، در فوتبال هرمزگان همیشــه تشویق 
خــاص هرمزگانی بوده و مردم با عشــق به 
فوتبال به ورزشگاه می آیند و وظیفه ماست که  
برای شــادی این مردم با محبت ، تمام تلاش 
خود را بکار بگیریم.در پایان این آئین روزبه 
زابلی معاون ورزشی اداره کل ورزش و جوانان 
اســتان هرمزگان با آرزوی موفقیت و اعلام 
حمایت ورزش اســتان از تیم های ورزشی 
فعال در زمینه قهرمانی اظهار داشت: شهرداری 
بندرعباس را می توان اصالت ورزش قهرمانی 
به سبب ماندگاری همیشگی در ورزش دانست 
 و این اطمینان را می دهیــم به مانند تمامی 
تیم های ورزشی فعال استان، حمایت خود را 
از ورزش شهرداری بندرعباس و بخصوص 
فوتبال داشته باشیم.رونمایی از بازیکنان ، کادر 
فنی و لباس تیم فوتبال شهرداری بندرعباس 
درفصــل جدیدی، پایانی بــر آئین خانواده 

فوتبالی شهرداری بندرعباس بود.

آیین رونمایی
 از لباس فوتبال شهرداری بندرعباس برگزار شد

لیگ برتر بسکتبال مردان کشور

طبیعت به سختی فولاد هرمزگان راشکست داد
 گــروه ورزشــی //  فــولاد هرمــزگان در هفته 
برتر بســکتبال کشــور مهمان   نخســت لیگ 
 تیــم طبیعت تهــران بود کــه در پایــان برابر 

تیم تهرانی با نتیجه ۹۲ بر ۸۸ بازی را واگذار کرد.
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ این دیدار  به میزبانی ســالن 
بسکتبال آزادی تهران ) زنده یاد محمود مشحون( برگزار 
شــد. شــاگردان رضا هنگام پور در تیم فولاد هرمزگان 
مهمان تیم تهرانی بودند، در  کوارتر نخست در برابر حریف 
متمول خود به خوبی ظاهر شــدند و با نتیجه ۳۹ بر ۲۴ 
به پیروزی رسیدند.طبیعت تهران در کوارتردوم برای جبران 
عقب ماندگی امتیازهایش به بازی ســرعت داد وتوانست 

بازی را به تســاوی  ۲۲ - ۲۲ بکشــاند. در کوارتر سوم 
شاگردان شاهین طبع  دست از تلاش خود نکشیدند و پا 
 به پای فولاد پیش رفتند، و بازی با چهار امتیاز اختلاف،
 ۲۱ بر ۱۷ به نفع خود به  پایان بردند.در کوارترچهارم نیز 
در حالی که انتظار بود تیم فولاد بهتر ظاهر شود و امتیازهای 
عقب مانده خود را جبران کند، بــا برتری ۲۵ بر ۱۹ تیم 
طبیعت  پایان یافت.این بازی در نهایت با نتیجه ۹۲ بر ۸ ۸ 
به سود تیم میزبان خاتمه یافت و نخستین شکست در پرونده 
فولاد هرمزگان ثبت شد.شاگردان مهران شاهین طبع دراین 
دیدار بر خلاف انتظاری که برای یک برد آسان داشتند. به 

سختی توانستند، فولاد هرمزگان را شکست دهند.
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فروردین :
امروز با کســی آشنا می شــوید که می توانید 
برای آینده احساسی خود روی او حساب باز 
کنید؛ اما اجازه دهید زمان بگذرد و شــما نسبت به یکدیگر 
آشنایی ات بیشتری پیدا کنید.برای پیش بردن کارهایتان بهتر 
است قبل از اقدام از تجربیات دیگران استفاده کنید و از افراد 

موفق الگو بگیرید.
  اردیبهشت :

ســعی کنید گذشــته را رها کنید تا بتوانید با 
افرادی که مواجه می شــوید بهتر و مهربان تر 
رفتار کنید.شما دارای استایل منحصربه فردی 
هســتید و باعث شده اســت که افراد زیادی شما را الگوی 
خودشان قرار دهند.برای زندگی تان یک روتین منظم انتخاب 

کنید و طبق برنامه ریزی و اولویت بندی پیش بروید.
  خرداد :

برای حفظ ســلامتی روحیه تان بهتر است به 
جزئیات رفتار دیگران توجــه نکنید و تمام 
تمرکز خود را برای پیش بردن اهدافتان به کار 
بگیرید.خودتان را برای خطاهای دیگران سرزنش نکنید؛ زیرا 
شما مسئول رفتار دیگران نیستید.شما فردی هستید که خواندن 
کتاب می تواند به ذهن و روحتان آرامش دهد؛ پس حتماً برای 

خود یک کتاب بخرید و آن را به خودتان هدیه دهید.
  تیر :

برای حفظ انرژی مثبتتــان باید از کلمه های 
مثبت استفاده کنید و از ارتباط گرفتن با افراد 
منفی خــودداری نمایید.خودتان را دوســت 
داشــته باشــید و برای اوقات فراغت و انجام دادن کارهای 
موردعلاقه تان وقــت بگذارید.اجازه ندهید اطرافیانتان برای 
زندگی شخصی شما تصمیم گیری کنند و در مسائلی که کاملًا 

شخصی است دخالت کنند.
  مرداد :

امروز باید نسبت به همیشه در محل کارتان بهتر 
و موجه تر حاضر شوید.شــما دارای انرژی و 
انگیزه بالایی هستید و باید از آن به نحو احسن 
استفاده کنید تا بتوانید در زندگی و کارتان پیشرفت کنید.برای 
بالابردن شادی عزیزانتان بیشتر تلاش کرده و سعی کنید برای 

آنها بیشتر وقت بگذارید تا در آینده پشیمان نشوید.
 شهریور :

شما فردی بســیار باهوش و خلاق هستید و 
می توانید فراتر از آنچه که فکر می کنید؛ پیش 
برویــد. پس به خــود و توانایی هایتان ایمان 
داشته باشــید.در هیچ کاری زیاده روی نکنید؛ زیرا این کار 
باعث آسیب رسیدن روحی و جسمی به شما می شود.از ابراز 
احساسات کردن زیاد به دیگران دست بردارید؛ زیرا این کار 

باعث می شود که افراد بتوانند از شما سوءاستفاده کنند.
 مهر :

گاهی اوقات احساس عدم تعادل در زندگی 
می کنید. برای ازبین بردن این حس بهتر است 
کمی از فشار کاری تان بکاهید.باید بدانید که 
لازمه رسیدن به موفقیت صبرکردن است و بدون صبور بودن 
نمی توانید به خواسته هایتان دست پیدا کنید.خنده برای شما 
دوای هر دردی است؛ بنابراین سعی کنید با افرادی معاشرت 
کنید که شما را می خنداند؛ زیرا این کار باعث می شود تا ذهن 

خود را کمی فارغ از هیاهو قرار دهید.
 آبان :

باتوجه بــه تصمیماتی که در زندگی گرفته اید؛ 
ممکن است احساس راحتی نداشته باشید؛ اما 
باید بدانید که شما کاردرست را انجام داده اید.

لازم اســت کمی از سرعت انجام کارهای خود بکاهید؛ زیرا 
باتوجه به عجله ای که دارید به نتیجه رســیدن شما اتفاقی دور 
از عقل خواهد بود.انرژی بسیاری دارید؛ بنابراین باید سعی 
کنید این انرژی را صرف حل مشکلات و مسائلی که برایتان 

پیش آمده کنید.
 آذر :

امــروز باید ایده هــا و خلاقیت هایی که فکر 
می کنید ممکن اســت به آینده شما کمک کند 
را با افرادی در میان بگذارید که دارای منصبی 
برای کمک به شما هستند، این کار باعث می شود تا به درجات 
عالی از موفقیت دست پیدا کنید.تنها اتفاق لازم برای رسیدن 

شما به موفقیت هایتان؛ تلاش کردن است.
 دی :

دوستان و آشنایان بســیار حمایت گری در 
زندگی شــما حضور دارند و سالیان طولانی 
است که شــما را در همه کارهایتان حمایت 
کرده اند. زمان آن رســیده تا برای تشکر از آنها کاری انجام 
دهید.گاهی اوقات لازم اســت تا احساسات خود را به زبان 
بیاورید؛ زیرا برخی از اطرافیانتان راجع به احساســات شما 

کمی گمراه هستند و نمی دانند به چه چیزهایی فکر می کنید.
   بهمن :

باید گوش شــنوا برای حرف های دوستان و 
آشنایی تان داشته باشــید؛ زیرا ممکن است 
صحبت های مفیدی از آنها بشــنوید، اما باید 
توجه کنید که همه حرف هایشــان را قبول نکنید؛ زیرا برخی 
از آنها ممکن است با نظرات منفی شان شما را ناامید و دلسرد 

کنند.
  اسفند : 

امروز باید تمــام تصمیم ها و انتخاباتی که در 
زندگی خود گرفته اید را دوباره بررســی کنید 
و بهترین گزینه ها را انتخاب نمایید.در اعمال 
و کارهای خود قاطعانه رفتار کنید؛ اما حواســتان باشد این 
اعمال قاطعانه تبدیل به رفتار پرخاشــگرانه نشــود.رفتار 
مصمم در کارهای خود داشــته باشید و بدانید این کار باعث 

خوش شانسی شما در معاملاتتان می شود.
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سلامت

طالع بینی

آگهی فقدان سند مالکیت

گروه سلامت// رئیس انجمن روان پزشکان ایران با 
اشاره به وضعیت اختلالات روان پزشکی و شایع ترین 
این اختلالات در گروه های سنی مختلف، گفت: اگر 
مسائل روان پزشــکی و اختلالات روان به میزان 
ســهمی که در بار بیماری ها دارند مورد توجه قرار 
گیرند و بودجه برای آنها تخصیص داده شود، به طور 
قطع میزان مشکلات سلامت روان کاهش می یابد.   

   دکتر وحید شریعت درباره پیمایش های سلامت روان 
اظهار کرد: نخستین پیمایش ملی سلامت روان در سال 
۱۳۸۹ انجام شده و براساس نتایج این پیمایش، حدود 
۲۱ درصــد در آن بازه زمانی به اختلالات روان مبتلا 
بوده اند. همچنین دومین پیمایش ســلامت روان طی 
سال های اخیر و در ســال ۱۴۰۱ انجام شده، اگرچه 
این پیمایش به تازگی انجام شده اما نتایج را تا به این 
لحظه اعلام نکرده اند. نخستین پیمایش ملی سلامت 
روان که نتایج آن اعلام شده، دقیق ترین پیمایش انجام 

شده است.  
*  وضعیت اختلالات روان

  وی ادامه داد: علاوه بر پیمایش ملی ســلامت روان، 

برخی از پیمایش ها به وسیله »ابزارهای غربالگری« 
انجام می شود. اگرچه ابزارهای غربالگری به میزان دقت 
پیمایش ملی سلامت روان نیستند، اما تخمین خوبی از 
افرادی که ممکن است به اختلالات روان مبتلا باشند، 
ارائه می دهند. نتایج آخرین پیمایش غربالگری سلامت 
روان بیانگر این اســت حدود ۳۰ درصد در کشور به 

اختلالات روان مبتلا هستند.  
* افســردگی و اضطــراب؛ شــایع ترین اختلالات 

روانپزشکی
  شریعت با بیان اینکه »افسردگی« شایع ترین اختلال 
روانپزشــکی در میان ایرانیان است، خاطرنشان کرد: 
پس از افســردگی، اختلال اضطرابی در جایگاه دوم 
شــایع ترین اختلالات روانپزشــکی در میان ایرانیان 
قــرار دارد. اگرچه برخی از اختلالات روان بســیار 
شایع هستند اما آمار برخی از اختلالات روان در تمام 
کشورها تفاوت چندانی ندارد. میزان ابتلا به اختلالاتی 
که به شــرایط ژنتیکی بسیار وابسته هستند نیز حدود 
یک درصد گزارش شــده؛ به طور مثال میزان ابتلا به 
»اسکیزوفرنی« در کشور و سایر کشورها حدود یک 

درصد است.
*  افسردگی در زنان ۲ برابر بیشتر از مردان

 رئیس انجمن علمی روان پزشــکان ایران با اشاره به 
اختلالات »افسردگی« و »اضطرابی« توضیح  داد: به 
طور معمول، فراوانی اختلالات افسردگی و اضطرابی 
در میان زنان نسبت مردان بیشتر است؛ میزان ابتلا به 
افســردگی زنان نسبت به مردان حدود دو برابر است. 
اگرچه پاسخ به پرسش »چرا میزان ابتلا به افسردگی در 
میان زنان نسبت به مردان بیشتر است؟« بسیار مفصل 
است اما دلایلی مانند »تغییرات هورمونی« که مربوط 
به مسائل بیولوژیک می شود و همچنین دلایلی مانند 
»تغییر نقش افراد«، »تفاوت در نقش ها«، »انتظارات 
از زنان«، »امکانات در دسترس زنان« و »شرایطی که 
جامعه به زنان تحمیل می کند« که جزو مسائل اجتماعی 
هستند، در بروز فراوانی بیشتر افسردگی در میان زنان 

نسبت به مردان نقش دارند.  
*  بیش فعالی؛ اختلال شایع روانپزشکی در کودکان

  شــریعت با بیان اینکه »بیش فعالی و کمبود تمرکز« 
»ADHD« شاید شــایع ترین اختلال روان در میان 
کودکان باشــد، توضیح داد: نوع اختلالات کودکان تا 
حدودی متفاوت است.   »بیش فعالی و کمبود تمرکز« 
»ADHD« شاید شــایع ترین اختلال روان در میان 
کودکان باشــد؛ این احتمال وجود دارد ۴ تا ۸ درصد 
کودکان به ADHD مبتلا باشــند. به نظر می رســد، 
مســائل »زیست شــناختی« در بروز »بیش فعالی و 
کمبود تمرکز« در میان کودکان نقش  دارد.وی درباره 
دیگر اختلال های شــایع روان در میان کودکان گفت:  

»اختلالات یادگیری« و »اختلالات طیف اوتیسم« از 
دیگر اختلال های روان شایع در میان کودکان محسوب 
می شوند. اگرچه اطلاعات چندانی درباره چرایی ابتلا 
به اختلالات »یادگیری« و »طیف اوتیسم« در دسترس 
نداریم اما این اختلالات جزو اختلال های رایج هستند. 
رئیس انجمن علمی روان پزشکان ایران ادامه داد: برخی 
از اختلالات دیگر نیز مطرح هستند مانند اختلالات 
»نافرمانی مقابله ای« و »سلوک« که بیشتر مربوط به 
مسائلی مانند  »چگونگی برخورد« و »تربیت« کودکان 
می شود. درمان این اختلالات، اغلب، درمان غیردارویی 
است. همچنین اختلالات اضطرابی مانند ترس از دیگر 

اختلال های رایج در میان کودکان است.  
* کمبودهای دوره ای داروهای روانپزشکی

  رئیس انجمن علمی روانپزشــکان در بخش دیگر 
صحبت هایش همچنین درباره وضعیت دسترســی به 
داروهای سلامت روان توضیح  داد: وضعیت دسترسی 
به داروهای روان بسیار متغیر است. کمبودهای دارویی 
را به طور متنــاوب در هر بازه زمانی تجربه  کرده ایم؛ 
شرایط دسترسی به داروهای سلامت روان به نحوی 
است که می توان لیستی از کمبودهای دارویی را در هر 
بازه زمانی تنظیم  کرد؛ این احتمال وجود دارد که یک 
دارو در یک مقطع زمانی در دسترس باشد و در یک 
برهه زمانی دیگر در دسترس نباشد.  متاسفانه، در زمینه 
تامین داروی حوزه روان دچار هرج و مرج هســتیم 

که سبب بروز مشکلاتی در سال های اخیر شده است.
* ضرورت ارتقاء سواد سلامت روان

  این روانپزشــک با بیان اینکه ارتقاء »سواد سلامت 

روان« امری ضروری اســت، گفت: توصیه می کنم که 
افراد نسبت به ارتقاء سواد سلامت روان خود اقدام  کنند 
و اطلاعات لازم مربوط به ســلامت روان را از منابع 
معتبر کسب  کنند و دانش خود را ارتقا دهند. این احتمال 
وجود دارد که برخی مسائل در خود یا اطرافیان آنها 
بروز کند که نیازمند مشورت با یک متخصص است؛ 
در صورت مواجهه با چنین شــرایطی، می بایست با 
متخصص مشورت  کنند. مشورت با متخصص به آنها 
کمک  می کند تا از چگونگی برخورد با آن مشکل مطلع 
شوند.وی ادامه داد: امیدوارم، بتوانیم منابعی را فراهم  کنیم 
و در اختیار مردم قرار دهیم تا در شــرایط نیاز به آن 
مراجعه  کنند. متاسفانه، اطلاعات نادرست در شبکه های 
اجتماعی در دســترس است و برخی به واسطه تعداد 
»دنبال کنندگانی« که دارند، نظرات شخصی خود درباره 
اختلالات و مسائل حوزه روان را به طور وسیع نشر 
می دهند. مردم می بایست نسبت به کسب اطلاع درباره 
مسائل مربوط به اختلال روان از منابع معتبر توجه  کنند.  

*  توجه به سلامت روان امری ضروری
  به گزارش ایسنا، رئیس انجمن علمی روان پزشکان 
ایران با بیان اینکه متاســفانه سیاستگذاران نسبت به 
اهمیت مســائل ســلامت روان آگاه نیستند، تصریح  
کرد: مسائل ســلامت روان نسبت به سایر مشکلات 
حوزه سلامت مورد توجه قرار نمی گیرد. اگر مسائل 
روان پزشکی و اختلالات روان به میزان سهمی که در 
بار بیماری ها دارند مورد توجه قرارگیرند و بودجه برای 
آنها تخصیص داده شود، به طور قطع، میزان مشکلات 

سلامت روان کاهش می یابد.  

نظر به اینکه آقای اســحق / ویژه فرزند حســن به اســتناد دو فقره استشــهادیه محلی بشماره 
140321723136012000 مورخ 1403/07/18 ارسالی از دفترخانه 4 بندرعباس مدعیست که سند 
مالکیت شــش دانگ عرصه و اعیان یک باب خانه به پلاک ثبتی 1 فرعی از 2040 اصلی واقع در 
بخش یک ناحیه یک بندرعباس مســاحت 340 متر مربع بشماره چاپی 834831 سری الف سال 

89 که در صفحه 324 دفتر املاک جلد 64 ذیل شماره 12034 که بنام اسحق ویژه فرزند حسن 
شــماره شناسنامه 192 تاریخ تولد 1343 دارای شماره ملی 3391426454 ثبت و سند مالکیت 
صادر و تسلیم شده ؛ به علت جابه جایی مفقود گردیده تقاضای صدور سند مالکیت المثنی نموده 
، ضمنا تمامی مورد ثبت به موجب سند فروش اقساطی شماره 63633 مورخ1378/04/30 بنفع 

بانک مسکن بندرعباس به مبلغ 85113878 به مدت 15 در رهن قرار گرفته است؛ لذا استناد ماده 120 آئین نامه اصلاحی و تبصره 
ذیل آن بدینوسیله اعلام میشود هر کس مدعی انجام معامله نسبت به پلاک مذکور و وجود اصل سند مالکیت در نزد خود میباشد 
بایستی از تاریخ انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت به این اداره تسلیم و رسید اخذ 

نماید در غیر این صورت وفق مقررات اقدام می گردد.  412 م/ الف
تاریخ انتشار : 1403/07/23

علی اصغر ولی پور عرب
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه یک بندر عباس

 آگهی موضوع ماده ۳قانون وماده ۱۳
آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی 

برابر آراء هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی رودان تصرفات مالکانه وبلامعارض متقاضیان محرز گردیده است لذا مشخصات 
متقاضیان واملاک مورد تقاضا به شرح زیر به منظور اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله15 روز آگهی 
می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته باشند می 

توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد واملاک محل 
تســلیم وپس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به 
مراجع قضایی تقدیم نمایندو گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل دهد در هر 

حال صدورسند مالکیت جدید مانع مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد شد.
1-یعقوب شــمس الدینی   فرزند  اکبر به شــماره ملی 4699589146صادره ازرودان در  ششــدانگ یک قطعه باغ به مساحت 
13046/93مترمربع ملکی متصالحین رودان قسمتی از باقیمانده پلاک 17-اصلی واقع در روستای باد افشان رودان هرمزگان حقوق 
ارتفاقی دارد مقدار 479 متر مربع از مساحت  ملک در حریم مسیل واقع شده که مقدار پیشگفته بعنوان قوق ارتفاقی وزارت نیرو 

منظور گردید .
2- یعقوب شــمس الدینی   فرزند  اکبر به شــماره ملی 4699589146صادره ازرودان در  ششــدانگ یک قطعه باغ به مساحت 
6927/95مترمربع ملکی متصالحین رودان قسمتی از باقیمانده پلاک 17-اصلی واقع در روستای باد افشان رودان هرمزگان حقوق 
ارتفاقی دارد مقدار 585 متر مربع از مساحت  ملک در حریم مسیل واقع شده که مقدار پیشگفته بعنوان قوق ارتفاقی وزارت نیرو 

منظور گردید.
3- یعقوب شــمس الدینی   فرزند  اکبر به شــماره ملی 4699589146صادره ازرودان در  ششــدانگ یک قطعه باغ به مساحت 
3150/19مترمربع ملکی متصالحین رودان قسمتی از باقیمانده پلاک 17-اصلی واقع در روستای باد افشان رودان هرمزگان حقوق 
ارتفاقی دارد مقدار ر 374 متر مربع از مساحت  ملک در حریم مسیل واقع شده که مقدار پیشگفته بعنوان قوق ارتفاقی وزارت نیرو 

منظور گردید.
4- عنایت اله  شــمس الدینی   فرزند  اکبر به شــماره ملی 4699589154صادره ازرودان در  ششدانگ یک قطعه باغ به مساحت 
4861/94مترمربع ملکی متصالحین رودان قسمتی از باقیمانده پلاک 17-اصلی واقع در روستای باد افشان رودان هرمزگان حقوق 
ارتفاقی دارد مقدار 646 متر مربع از مساحت  ملک در حریم مسیل واقع شده که مقدار پیشگفته بعنوان قوق ارتفاقی وزارت نیرو 

منظور گردید. 30  م / الف  
 تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/7/7  -   تاریخ انتشارنوبت دوم: 1403/7/23  

ابوالحسن دستوری - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک رودان

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره  کل ثبت اسناد و املاک استان هرمزگان

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره  کل ثبت اسناد و املاک استان هرمزگان

وضعیت اختلالات روان در ایران

 افسردگی در زنان  افسردگی در زنان 22 برابرِ مردان است برابرِ مردان است

گروه ســلامت//  مدیرکل انتقال خون کرمان از شناسایی یک گروه خونی 
بسیار نادر در این استان خبر داد. 

   دکتر ایرج شــکوهی از شناســایی گروه خونی نادر o بمبئی متعلق به یک 
مرد  ۴۲ ســاله سیرجانی خبر داد که برای اولین بار اقدام به اهدای خون کرده 
بود.وی افزود: شناســایی اولیه این گروه خونی در اداره کل انتقال خون کرمان 
توسط دستگاه اتوماسیون گروه بندی خون انجام گرفت که بعد از انجام تست های 
تکمیلی مشخص شــد که این فرد دارای گروه خون نادر o بمبئی است و این 

 o :گروه خون در اســتان کرمان تا به حال شناسایی نشده بود . شکوهی گفت
بمبئی از گروه های خونی نادر است که اولین بار در بمبئی هند شناسایی شد و  
طبق آمارها از هر یک میلیون نفر، یک نفر ممکن است دارای این گروه خونی 
خاص باشد و تاکنون جمعا ۷۰ نفر از جمعیت ۸۹ میلیونی ایران با این گروه خون 
شناسایی شده اند.مدیرکل انتقال خون استان کرمان اظهار کرد: این گروه خونی 
در اثر جهش های ژنتیکی به وجود می آید و هیچ کدام از آنتی ژن های گروه های 
خونی اصلی را ندارد و این افراد در صورت نیاز به خون و فراورده های خونی 

فقط می توانند از گروه خون مشابه خود خون را دریافت کنند.به گزارش ایسنا، 
وی افزود: با مشاوره و توجیه این اهداکننده توسط سعید سلیمانی  رئیس واحد 
آزمایشگاه ســرولوژی اداره کل انتقال خون استان کرمان قرار شد کل اعضای 
خانواده تست تعیین گروه خونی را انجام دهند تا اگر فرد دیگری در این خانواده 
با این نوع گروه خونی شناسایی شد، مشخصات آنان نیز در اطلاعات بانک خون 
نادر ایران ثبت و خون این افراد در مرکز انجماد خون های نادر نیز نگهداری شود 

تا در صورت نیاز فردی با این گروه خون، استفاده شود.

 یک گروه خونی نادر 
در انتقال خون کرمان 
شناسایی شد

آگهی فقدان سند مالکیت
نظر به اینکه خانم آجی راه خفته فرزند احمد با کد ملی 3390800417 به استناد دو فقره استشهاد محلی در خصوص پلاک 
16266 فرعی از 3 اصلی بخش دو بندرعباس مدعی شده است که سند مالکیت ششدانگ یک واحد آپارتمان با سند مالکیت 
کاداســتری به شــماره چاپی 438516 سری الف/98 صادر گردیده است که به علت جابجائی مفقود گردیده است نامبرده 
تقاضای صدور سند مالکیت المثني نموده است لذا باستناد ماده 120 آئین نامه اصلاحی و تبصره ذیل آن بدینوسیله اعلام 

میشود هرکس مدعی انجام معامله نسب به پلاک مذکور و وجود اصل اسناد مالکیت در نزد خود میباشد بایستی از تاریخ 
انتشار آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض خود راضمن ارائه اسناد مالکیت به این اداره تسلیم و اخذ نماید بدیهی است 
پس از انقضای مهلت قانونی مذکور و عدم وصول اعتراض و یا وصول اعتراض و عدم ارائه اسناد نسبت به صدور اسناد 

مالکیت المثنی بنام متقاضی اقدام خواهدشد. 1403/405 م/الف - تاریخ انتشار :1403/07/23
صادق شریفی شمیلی - مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک ناحیه دو بندرعباس
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سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 
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 گروه سلامت// وزیر بهداشت از مصوبه 
افزایش ظرفیت رشــته پزشــکی در 
دانشگاه ها انتقاد کرد و گفت: طی چهار 
سال گذشته نزدیک ۱۰۰ درصد افزایش 
این  و  داشــته ایم  دانشگاه   در  ظرفیت 
بدون تجهیز و ارتقای زیرساخت ها برای 

پیشرفت علم است. 
   محمد رضا ظفرقندی، به ضرورت توجه 
به عدالت آموزشــی در کشور تاکید کرد و 
گفت: کیفیت تحصیل در دانشگاه های علوم 
پزشکی امری بسیار مهمی است. با توجه به 
اینکه دانشجویان این دانشگاه ها در آینده با 
جان مردم سر و کار دارند، اگر به امر کیفیت 
بی توجهی صورت بگیرد، آسیب جدی به 
سلامت مردم وارد می شود.وی در ادامه با 
بیان اینکه باید برای تحقیق عدالت آموزشی 
و همچنین ورود دانشجویان به دانشگاه ها 
بازبینی صورت بگیرد، خاطرنشان کرد: ما 
در کشور خود، دانشجویان بسیار هوشمند 
و پرتلاشی داریم؛ اگر عدالتی آموزشی در 
ورود به دانشگاه ها محقق نشود، ما نخبگان 
خود را از دست می دهیم.وزیر بهداشت با 
اشاره به اینکه در دانشــگاه های وزارت 

بهداشت ۲۴۵ هزار دانشجو حضور دارند، 
افزود: حدود ۵۷ درصد این دانشــجویان 
خانم و ۴۳ درصد آنها را آقایان تشــکیل 
می دهند.ظفرقندی تاکید کرد: در ۴ ســال 
گذشته نزدیک ۱۰۰ درصد افزایش ظرفیت 
در دانشگاه  داشته ایم و این بدون تجهیز و 
ارتقای زیرســاخت ها برای پیشرفت علم 
اســت. در بحث عدالت ورود به آموزش 
و ادامه تحصیل یک بازبینی باید صورت 
گیرد. عدالت آموزشی در ورود به دانشگاه 
باید تأمین شود.وی یادآور شد: برای اینکه 
در مرزهای علمی باقی بمانیم دیپلماســی 
علمــی خود را فعال کنیــم. ما برای باقی 

ماندن در مرزهای دانش باید با دانشگاه های 
مطــرح جهــان کنفرانــس و دوره های 
 علمی را تدارک ببینیــم.وی با بیان اینکه 
دانشگاه های ما درخت پاکیزه ای هستند 
که ریشه در عمق زمین دارند، همه کشور ما 
از دانشگاه ها ثمره می گیرد. وزیر بهداشت 
با بیان اینکه باید محیط علمی ما امن باشد 
تا رشــد علمی پایدار باشــد، اظهار کرد: 
برای باقی مانــدن در مرزهای دانش باید 
دیپلماسی علمی خود را فعال کنیم؛ چرا که 
اگر نتوانیم رفت و آمدهای علمی خود را 
با دانشگاه های معتبر جهان داشته باشیم، 
بعد از مدتی دچــار عقب ماندگی علمی 
 خواهیم شد.ظفرقندی با بیان اینکه ما در 
محیط های دانشگاه باید به سمت جامعه 
محوری و رفع نیازهای مردم حرکت کنیم، 
اظهار کرد: هدف دانشــگاه ارتقای کشور 
باشــد. به گزارش ایسنا، وزیر بهداشت به 
سختی های تحصیل در رشته های پزشکی 
اشاره کرد و گفت: این امر موجب مهاجرت 
و گریز نخبگان از کشــور می شود بر این 
اساس مسیر آموزش پزشکی باید تسهیل 

شود.

انتقاد صریح وزیر بهداشتانتقاد صریح وزیر بهداشت
 از افزایش ظرفیت پذیرش رشته پزشکی از افزایش ظرفیت پذیرش رشته پزشکی

مفقودی
دانشنامه پایان تحصیلات دوره کاردانی ناپیوسته آقای حمید رضا کرمی فرزند علی اکبر به شماره شناسنامه 
2480331814 رشته کاردانی فنی مخابرات ارتباط داده ها مرکز آموزش علمی کاربردی شرکت سهامی 

مخابرات استان هرمزگان به شماره سریال1658743 مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
از یابنده تقاضا می گردد اصل مدرک را به مرکز آموزش علمی کاربردی شرکت سهامی مخابرات استان 

هرمزگان تحویل دهد.



امام حسن عسکری  )ع(:امام حسن عسکری  )ع(:
روضه بحار ج روضه بحار ج 22 ص  ص 373373خشم، کلید همه بدیها  استخشم، کلید همه بدیها  است

ثواب انتشار حدیث روز تقدیم به : 
بنیانگذار روزنامه دریا

زنده یاد حاج ایوب دبیری نژاد

روزنامه منطقه جنوب کشور

آئین نامه اخلاق حرفه ای روزنامه دریا
روزنامه نگار موظف است ضمن دفاع از آزادی خبر و تفسیر و 
انتقاد، اسرار حرفه ای خود را حفظ کند و از افشای اطلاعات و 
اخباری که به صورت محرمانه به دست می آورد به جز مواردی 

که با حکم دادگاه مشخص می شود، خودداری کند.
دبیر سیاسی: علی زارعی

دبیر فرهنگی و اجتماعی : الناز مطهری نژاد
دبیر اقتصادی: امین زارعی

روزنامه  سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، ورزشی  
گستره توزیع : منطقه جنوب کشور

مدیر مسئول و صاحب امتیاز : یعقوب دبیری نژاد 

 بوشهر، خوزستان، سیستان و بلوچستان، 
فارس،کرمان،کهگیلویه و بویر احمد، هرمزگان، یزد

تلفن : 32243734-32246384 -32222793 
32222635 نمابر: 32246600 ایتا: 09961938101
دفتر : بندرعباس - بلوار امام خمینی )ره( -  سه راه دلگشا 
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چاپ مهدوی کرمان تلفن: 32134838 - 034

سردبیر : سمیه هاشمی پور 
دارای ضریب کیفی 68/50 و رتبه دوم
 در میان روزنامه های منطقه ای کشور
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گردشگریمعرفی کتاب

کاریکاتور

همراهان گرامی روزنامه دریا در این ستون قراره در مورد کتاب بنویسیم واقفم به این امر که امروز دنیای مجازی پر شده از پیشنهادات مختلف جهت خواندن کتاب و نیازی به 
دوباره گویی نیست به طور مفصل، اما مجموعه دریا دوست داره وقتی روزنامه تورقی زده میشه چشم خواننده در یک تامل کوتاه با کتابی آشنا بشه و چندی شما رو از روزمرگی 

دور کنه .
 در اینجا برشی از کتاب رو با هم می خونیم و دوست دارم شما هم در تعاملی دوستانه کتابی که دوست دارید دیگران در موردش بدونن به ما معرفی کنید.

 دوستدار کتاب باز شما هاشمی 
instagram.com/daryanews.official

  معرفی کتاب 
عنوان کتاب : چشم هایش 

نویسنده: بزرگ علوی 
کتاب »چشم هایش« اثر بزرگ علوی یکی از رمان های مهم و 
تأثیرگذار ادبیات معاصر ایران است. این رمان به دلیل نثر زیبا و 
موضوعات عمیق اجتماعی و انسانی اش، مورد توجه قرار گرفت.

  خلاصه داستان:
  داســتان »چشــم هایش« حول محور شخصیت اصلی به نام 
»محمود« می چرخد که یک جوان تحصیل کرده و روشــنفکر 
است. او در جستجوی هویت و معنای زندگی خود، با چالش ها 
و تضادهای اجتماعی و فرهنگی زمانه اش مواجه می شود. داستان 
به بررسی روابط انسانی، عشق، و تضادهای اجتماعی می پردازد 

و به نوعی نقدی بر جامعه آن زمان ایران است.
  ویژگی های کتاب:

- نثر زیبا: زبان و نثر بزرگ علوی در این رمان بســیار زیبا و 
دلنشین است.

- شخصیت پردازی عمیق: شخصیت ها به خوبی توسعه یافته اند و 

خواننده می تواند با احساسات و چالش های آن ها همذات پنداری 
کند.

- نقد اجتماعی: کتاب به نقد مسائل اجتماعی و فرهنگی ایران 
در آن زمان می پردازد و به بررسی تضادهای طبقاتی و فرهنگی 

می پردازد.
- عشــق و هویت: موضوعات عشــق و جستجوی هویت در 

داستان به خوبی به تصویر کشــیده شده است.»چشم هایش« 
به عنوان یکی از آثار برجســته ادبیات فارسی، همچنان مورد 
مطالعه و تحلیل قرار می گیرد و تأثیر زیادی بر نسل های بعدی 

نویسندگان و شاعران ایرانی گذاشته است.
  برشی از کتاب

  در آن دوران هنوز پایه های دیکتاتوری استوار نشده بود. هنوز 
در دستگاه سلطنت ایران عناصری مانند خیل تاش پیدا مي شد که 
هر گونه خفتی را تحمل نکند. با گرامی داشت استاد خود را تبرئه 
مي کرد.خیلی بلاها آدم در زندگی به ســرش می آید و خودش 
مسبب همه آنهاست یا وقتی به ریشه آنها پي مي برد که دیگر کار 
از کار کَذشته است.مي دانید آتشی که زیر خاکستر مي ماند چه 
دوام و ثباتی دارد؟عشقي نهانی،عشقی که انسان جرات نمي کند 
هرگز با هیچ کــس درباره آن گَفتگَو کند وبه زبان بیاورد،به هر 
دلیلی که بخواهید از لحاظ قیود اجتماعی، از نظر طبقاتی،به سبب 
اینکه معشــوق ادراک نمی کند و به هر علت دیگری آن عشق 
است که درون آدم را مي خورد و مي سوزاند و آخرش مانند نقره 

گداخته شفاف و صیقلی مي شود.

  زیبا ترین و تماشایی ترین جنگل ایران در پاییز 
 پارک جنگلی النگدره از جمله پارک های طبیعی چهارفصل است و در هر 
زمانی از سال می توان از زیبایی های آن بهره مند شد. این پارک جنگلی در 
پاییز از مشهورترین جاذبه های طبیعی ایران برای بازدید به شمار می آید. پاییز، 
فصلی که با شــنیدن نام آن آنچه در ذهن تداعی می شود، رقص برگ های 
هزار رنگ با نوایی آرامش بخش است. مگر می شود پاییز بیایید و شاهد این 
حجم از زیبایی نبود؛ قدم زدن در جنگل هیرکانی النگدره این فرصت را به 
شما می دهد تا طبیعتی که در آن عشق موج می زند را ببینید.به گزارش ایسنا، 
وجود هزاران اصله درخت انجیلی در دامنه جنوبی استان گلستان به عنوان 
سپری رنگارنگ در ورودی جنگل های هیرکانی خالق چشم اندازی بدیع و 
بی نظیر در فصل پاییز اســت که در جای جای گلستان به چشم می خورد.
درختانی که به ســبب ویژگی خاص برگ ها به عنــوان یکی از زیباترین 
درختان جنگل های ایران تلقی می شــود.تنوع در فرم، اندازه و رنگ بندی 
برگ ها به نحوی است که هر رهگذری را افسون خود می کند، موضوعی که 
سبب شده است تا گرگانی ها به جهت برخوداری از پارک جنگلی النگدره 
و رزمایش طنازی برگ های انجیلی در این پارک، برگزاری جشنواره هزار 
رنگ پاییز را در پیش بگیرند تا شاید بتوانند بخشی از جذابیت های استان 
را معرفی کنند.ســفر کردن جز جدا نشدنی از زندگی بشر است که همیشه 
به دنبال زمان مناســب برای آن است، اما مســافرت تنها به شهر گردی و 
دیدن جاذبه های تاریخی یک منطقه ختم نمی شــود بلکه طبیعت گردی نیز 
از جمله تفریحات بســیار لذت بخش برای سفر است. ایران با داشتن اقلیم 
گوناگون در هر نقطه جاذبه های طبیعی بسیاری دارد که دیدن آنها خالی از 
لطف نیست. در میان تمامی این جاذبه ها جنگل النگدره یکی از زیباترین و 
دلنشین ترین نقاشی های خدا است. زیبایی این جنگل در هر یک از فصل های 
سال متفاوت است، اما بهترین فصل برای تفریح و استراحت در آن فصل پاییز 
است.یکی از زیباترین جاذبه های طبیعی گرگان که در پنج کیلومتری این شهر 
قرار دارد، جنگل النگدره است. این جنگل با مساحتی نزدیک به ۱۸۵ هکتار 
امروزه به پارک جنگلی تبدیل شــده است و یکی از بهترین مکان ها برای 

استراحت و فاصله گرفتن از شلوغی شهر است. 

به دنیای تازه ها خوش آمدید! در این ستون، شما را با جدیدترین اخبار، رویدادها و تحولات روز آشنا می کنیم. از فرهنگ و هنر گرفته تا علم و فناوری، هر آنچه که در دنیای 
اطراف ما در حال وقوع است، در اینجا برای شما گردآوری شده. با ما همراه باشید تا از تازه ترین اطلاعات و تحلیل ها بهره مند شوید!

  زندگی در آب جوش؛ سیاره ای عجیب 
و بزرگتر از زمین کشف شد 

 این ســیاره که d ۹۸۲۷ gJ نام دارد، در اوایل 
سال جاری توسط تلســکوپ هابل رصد شد و 
توجه دانشــمندان را به خود جلب کرد. با استفاده 
از قدرت رصد بالای جیمز وب، محققان دریافتند 
که این سیاره که تقریباً دو برابر زمین است، برخلاف 
بسیاری از سیارات فراخورشیدی که جو آنها عمدتاً 
از هیدروژن و هلیوم تشــکیل شده است، جوی 
بســیار متفاوتی دارد و پر از بخار آب داغ است. 
دانشمندان با اســتفاده از تلسکوپ فضایی جیمز 
وب، ســیاره ای )دوبرابر زمین( را کشف کرده اند 
که جو آن کاملًا از بخار آب داغ تشــکیل شــده 
است؛ این کشــف، احتمال وجود آب در سیارات 

فراخورشیدی را تقویت کرده و به جستجوی حیات 
امیدوارکننده تر شــده است.به گزارش  فرازمینی 
تسنیم، منظومه شمسی ما میزبان طیف وسیعی از 
سیارات از سیاره های سنگی کوچک مانند عطارد 
تا غول های گازی مانند مشتری است اما فراتر از 
منظومه شمسی، دنیای شگفت انگیز و متنوعی از 
سیارات فراخورشیدی وجود دارد.اکنون با کمک 
تلســکوپ فضایی جیمز وب، دانشــمندان نوع 
جدیدی از سیاره ای را کشــف کرده اند که جوی 
 gJ تقریباً تماماً از بخار آب دارد. این ســیاره که
d ۹۸۲۷ نام دارد، در اوایل ســال جاری توسط 
تلسکوپ هابل رصد شد و توجه دانشمندان را به 
خود جلب کرد. با اســتفاده از قدرت رصد بالای 
جیمز وب، محققان دریافتند که این سیاره که تقریباً 

دو برابر زمین است، برخلاف بسیاری از سیارات 
فراخورشــیدی که جو آنها عمدتاً از هیدروژن و 
هلیوم تشکیل شده است، جوی بسیار متفاوتی دارد 
و پر از بخار آب داغ است.رائول، یکی از محققان 
این پروژه، می گوید: این نخستین بار است که چنین 
سیاره ای را مشاهده می کنیم. این سیاره برای حیات 
همانطور که ما می شناسیم، مناسب نیست و بیشتر 
شبیه به یک »جهان بخار« است.برای بررسی جو 
این سیاره، دانشمندان از ابزارهای پیشرفته جیمز 
وب استفاده کردند و با تجزیه نور دریافتی از سیاره، 
به اطلاعاتی درباره ترکیب شیمیایی جو آن دست 
یافتند. این کار به دانشمندان کمک می کند تا درک 
بهتری از تنوع سیارات فراخورشیدی و شرایط لازم 
برای شکل گیری حیات پیدا کنند.رایان مک دونالد، 

یکی دیگر از اعضای تیم تحقیقاتی، می گوید: این 
کشف گام مهمی در جهت شناسایی جو سیارات 
فراخورشیدی قابل سکونت است.این کشف نشان 
می دهد که جهان هستی بسیار متنوع تر از آن چیزی 
است که قبلًا تصور می شد و هنوز بسیاری از اسرار 

آن برای ما ناشناخته باقی مانده است.

عکس روز

جزیره زیبای قشم جزیره زیبای قشم 

کیوان وارثیکیوان وارثی

اصغر بشارتیاصغر بشارتی اینفوگرافی

تازه ها

نمايندگي استانها:
جنوب سیستان و  بلوچستان  شهریار سروش             09158453646         
کرمان  آرزو توکلی چترودی                          034-91019101     
کهگیلویه و بویراحمد  علیزاده                         09173413270  
یزد    علیرضا حائری زاده                             09334053156          
فارس عزیزاله قهرمانی                                 09171140997   
خوزستان  حسن سیلاوی                             09362706723
بوشهر    مهران سلطانی نژاد                        09211487009


